
در نظر سنجی از کنشگران شبکه های مجازی مشخص شد: 

10 ویژگی شهردار آینده مشهد
 از نگاه مردم

آخرین اخبار از وین؛

زمان تصمیم گیری است
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بررسی تبعات افزایش 12دردصدی قیمت سیمان بر بازار مسکن؛

مافیای سیمان تا کجا 
ادامه پیدا می کند؟

شمس: سکوت ما از رضایت نیست

فدراسیون دلال ها را 
از اطراف فوتسال دور کند

عیسی کلانتری:

اتوبوس خبرنگاران VIP بود؛
 رییس جمهور هم می آمد، از آن استفاده می شد!

صبح امروز وضعیت شبکه نمایش خانگی را بررسی می کند:

پیچ و خمِ سینمای خانگی
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مسئولیت پذیری و ترک فعل
غلامرضا فدائی

انتخــاب رئیــس جمهــور منتخــب را توســط مــردم خــوب ایــران تبریــک مــی گویــم و 
ــرای ایشــان دارم. ــق ب آرزوی توفی

هــم اکنــون موافقــان و مخالفــان هــر دو ســرگرم کارنــد. موافقــان در تعریــف و تمجیــد و 
اینکــه معجــزه وار همــه مشــکلات توســط ایشــان حــل مــی شــود و مخالفــان بــه کنایــه 
زدن و تیکــه انداختــن کــه حــالا همــه چیــز در کشــور یــک دســت شــد و جمعــی منتظــر 
انــد تــا برنامــه هــای وی شکســت بخــورد و ایــن نکتــه مهمــی اســت کــه بایــد دولــت 
آتــی از آن غافــل نباشــند. کار بزرگــی در پیــش اســت و مــن فعــلًا نمــی خواهــم در ایــن 
بــاره صحبــت کنــم. امــا مــردم بــه خاطــر صداقــت، صراحــت لهجــه ، برنامــه و کارنامــه 

اش بــه او اعتمــاد کردنــد.
یکــی از مســائلی کــه نظــر مــن را بــه خــود جلــب کــرد اصطلاحــی بــه نــام تــرک فعــل 
اســت کــه اگــر چــه در حقــوق مدنــی مســبوق بــه ســابقه اســت ولــی آقــای رئیســی آن 
را پررنــگ کــرد و بــر ســر زبانهــا نشــاند و ایــن بــه نظــر مــن، اگــر بــه دســت اهلــش 
ســپرده شــود اقــدام بســیار مثبتــی اســت. تــرک فعــل یــک اصطــلاح حقوقــی اســت و 
درجــرم هــا مطــرح مــی شــود. اینکــه بتــوان در حقــوق عمومــی آن را بــه کار بــرد بحثــی 
ــی در مســائل خصوصــی  ــی و اقتصــادی اســت. وقت ــاوی ارزش اجتماع تخصصــی و ح
تــرک فعــل کــه موجــب اضــرار شــود جــرم محســوب مــی شــود بایــد پرســید کــه آیــا 
ــرک فعــل موجــب خســارت اقتصــادی، اجتماعــی و فرهنگــی مــی شــود  ــی کــه ت جای
جــرم تلقــی نمــی شــود؟ فقیهــان، حقوقدانــان و قانونگــزاران بایــد در ایــن بــاره بیندیشــند 

و تصمیــم بگیرنــد و تکلیــف را بیــش از پیــش روشــن و آن را کاربــردی تــر کننــد.
معنــای تــرک فعــل ایــن اســت کــه هــر کــس در هــر مســئولیتی و در هــر زمانــی نــه 
تنهــا نســبت بــه کاری کــه انجــام داده اســت بلکــه نســبت بــه آنهایــی کــه انجــام نــداده 
ــی رئیــس جمهــور منتخــب خــودش گفــت کــه  ــد پاســخگو باشــد. وقت اســت هــم بای
ــر  حاضــر اســت در مســئولیتهایی کــه داشــته اســت پاســخگو باشــد دیگــر تکلیــف را ب

همــه روشــن کــرده اســت.
عــدم تــرک فعــل نشــان از مســئولیت پذیــری دارد و اینکــه هــر مســئول در همــه مــوارد 
بــه هنــگام مســئولیتش نســبت بــه کارهایــی کــه نکــرده و فرصتهایــی کــه از دســت داده 

اســت پاســخگو اســت.
در واقــع فعــل و تــرک فعــل بــه زبــان مدیریتــی توجــه بــه تهدیــد هــا و فرصــت هــا 
اســت یــا بــه  تعبیــر دیگــر فرصــت ســازی و فرصــت ســوزی و یــا بــه زبــان عامــه بایــد 
هــا و نبایــد هــا اســت. یــک مدیــر همانطــور کــه بایــد فرصــت ایجــاد کنــد )فعــل( بایــد 
نســبت بــه از دســت دادن فرصــت هــم )تــرک فعــل( مــورد ســؤال و مؤاخــذه قــرار گیــرد.
اصــولًا زندگــی مجموعــه ای از بایــد هــا و نبایــد هاســت و تجلــی بهینــه آن درمدیریــت 
صحیــح اســت. مدیــر کســی اســت کــه هــم فرصــت بــه وجــود مــی آورد و هــم نمیگذارد 

فرصــت هــا از دســت بــرود.
مــا معمــولًا در زندگــی نســبت بــه فعــل حساســیت نشــان مــی دهیــم امــا نســبت بــه 
ــی  ــزل م ــی تن ــی اخلاق ــه حکم ــتیم و آن را ب ــاس نیس ــی حس ــا خیل ــدادن ه ــام ن انج
دهیــم. شــاید ایــن امــر برگرفتــه از فرهنــگ احتیــاط، انــزوا، مصلحــت اندیشــی، عافیــت 
ــا اغــراض دیگــر اســت. کســی کــه کاری را در  ــی و ی ــی زاهدمآب ــی، و حت ــی، تنبل طلب
موقــع خــود انجــام نــداده اســت چــه بســا بگویــد بــه فکــرم نرســید، یــا احتیــاط کــردم، 
یــا قانــون در ایــن مــورد صراحــت نداشــت و امثــال آن و مدیــر مافــوق هــم یــا نمــی 
ــت  ــاب شــود آنوق ــب ب ــن مطل ــا اگــر ای ــع مــی شــود. ام ــن پاســخ قان ــا ای ــا ب پرســد ی
معلــوم مــی شــود کــه مدیــر اگــر بیــش از یــک بــار از ایــن توجیــه اســتفاده کــرد ناتوانــی 

وی محــرز مــی شــود.
اگــر نتــوان آن را درهمــه مســائل بــه کار بــرد دســت کــم در بســیاری از مســائل مهــم 
کشــوری مــی تــوان آن را پیگیــری کــرد. مثــلًا در یــک قــرارداد بــزرگ ملــی یــا بیــن 
ــدن  ــا ندی ــروژه ه ــرای بعضــی پ ــا در اج ــتفاده از متخصصــان لازم، ی ــدم اس ــی ع الملل
ــود.  ــی ش ــوب م ــل محس ــرک فع ــوان ت ــه عن ــی ب ــی و بوم ــای علم ــه ه ــی جنب بعض
کســانی کــه درحریــم رودخانــه هــا ســاختمان مــی ســازند بــه چــه مجــوزی چنیــن کاری 
ــه  ــد و ایــن ب را انجــام مــی دهنــد قطعــاً بعضــی مــوارد را مســئولان نادیــده مــی گیرن
عنــوان تــرک فعــل تلقــی مــی شــود یــا نمایندگانــی کــه بــی جهــت یــا بــدون مطالعــه 
و توجــه بــه آمایــش ســرزمینی و موضوعــی و بــدون داشــتن مزیــت نســبی و رقابتــی و 
ماننــد آن تصمیمــی بــرای منطقــه ای بگیرنــد مصــداق تــرک فعــل محســوب مــی شــود. 

اگر فعل و ترک فعل هر دو در مدیریت مطرح شود
مسئول را تمام وقت درگیر می کند،

تعارض منافع را از بین می برد،
حــزم ودور اندیشــی کار کشــته هــا را بــه کار مــی گیــرد و جســارت و شــجاعت جوانــی 

را مــی طلبــد.
ــد  ــی بای ــی کن ــر کاری م ــو ه ــه ت ــود واینک ــی ش ــلاک کار م ــدی م ــت و توانمن صداق

ــی. ــخگو باش پاس
کار توأم با نیت صادقانه مطرح می شود.

در ایــن صــورت خــط وخطــوط مطــرح نیســت. جنــاح و وابســتگی مجــال طــرح شــدن 
نمــی یابــد. دیگــر بــرای خدمــت بــه مــردم جلســات شــبانه و گعــده هــای حزبــی معنــا 
نــدارد و اگــر دارد قطعــاً در زمــان مســئولیت نــدارد. در اینجــا انتخــاب و تشــخیص نیــروی 

انســانی کارامــد یــا تربیــت و آمــوزش آنهــا در مــدت کوتــاه بســیار مهــم اســت.
اگــر چــه رئیــس جمهــور جدیدکارهــای زیــادی بایــد انجــام دهــد و هــم اکنــون بســیاری 
ــد  ــا بای ــد ام ــی خوانن ــری م ــه گ ــه مطالب ــه را ب ــرده و هم ــیاهه ک ــای او را س ــده ه وع
بدانــد کــه اولویــت بنــدی و شــروع بــا مطالعــه از اهــم مســائل اســت و نبایــد از او انتظــار 

داشــت کــه بــی گــدار بــه آب بزنــد.
وقتــی فعــل و تــرک فعــل مطــرح باشــد و هرکــس تــا هــر زمــان تاریــخ زندگــی سیاســی 
یــا کاری خــود بایــد پاســخگوی کارهــای انجــام شــده و نشــده باشــد بایــد تمــام وقــت 
ــرا و  ــن صــورت اصولگ ــر در ای ــد؛ دیگ ــت درســت کن ــت و مدیری ــود را صــرف هدای خ
اصــلاح طلــب معنــا پیــدا نمــی کنــد و هــر مســئولی بایــد بدانــد وقتــی کاری را پذیرفــت 

بایــد بــه احســن وجــه انجــام دهــد.
ــد و او  ــن کار را تســهیل مــی کن ــه ای ــوه قضائی ــا ق آشــنایی رئیــس جمهــور منتخــب ب
قــول داده اســت ریشــه ای بــا فســاد مبــارزه کنــد تــا کار قــوه قضائیــه کمتــر شــود، یــا 

آن را تقویــت کنــد.
امیــد اســت کــه ریاســت قــوه قضائیــه بعــد از او هــم نصیــب کســی شــود کــه از رئیــس 
جمهــور منتحــب بــر انجــام اصلاحــات مصرتــر باشــد و حتــی بــر حســن انجــام کار از 

او هــم پیشــی بگیــرد.
پیشــنهاد ایــن اســت کــه هــر تصمیــم کلانــی کــه در کشــور گرفتــه مــی شــود قبــل از 
اینکــه بــه تصویــب نهایــی در هیئــت دولــت برســد بــا توجــه بــه اصــل شــفافیت، توســط 
ــا  ــا اگــر پیشــنهاد ی ــار متخصصــان موضوعــی قــرار گیــرد ت کارشناســان حــوزه در اختی
انتقــادی دارنــد مطــرح و اگــر بــرای اجــرا افــراد قــوی ســراغ دارنــد معرفــی کننــد تــا هــم 
بانــک اطلاعاتــی دولــت قــوی شــود و هــم پــس از تصویــب عــده ای نگوینــد کــه فــلان 
بخــش قضیــه ماننــد محیــط زیســت یــا بــازار یــا زیرســاخت هــا را در نظــر نگرفتــه انــد 

یــا در آن تعــارض منافــع فــردی یــا منطقــه ای وجــود دارد.
بلکــه  باشــد.  شــده  انجــام  کاری  صرفــاً  کــه  نباشــد  طــور  ایــن  خلاصــه   
 مانــدگاری و اســتمرار آن بــا توجــه بــه کیفیــت و صرفــه هــم بایــد مــد نظــر

 باشد.
اگــر فعــل و تــرک فعــل موضوعیــت پیــدا کنــد دیگــر کســی بــی مطالعــه حرفــی نمــی 
زنــد، بــی مشــاوره جایــی نمــی رود، بــی تخصــص ســر میــز مذاکــره نمــی نشــیند، بــی 
تخصــص بــه کاری گمــارده نمــی شــود و در انجــام کار تعلــل نمــی کنــد و هــر چیــز را 
درســت در ســر وقــت انجــام مــی دهــد و فعــل و عــدم آن را در نظــر مــی گیــرد و اگــر 

نیــک بنگریــم مــوارد فراوانــی را پیــدا خواهیــم کــرد. و بــه قــول ســعدی:
دو چیز طیرة عقل است دم فروبستن     

   به وقت گفتن و گفتن به وقت خاموشی
بدیهــی اســت بــا اتــکا بــه شــواهد و دلایــل متقــن ایــن تــرک فعــل محــرز مــی شــود 
و اینطــور نیســت کــه بــی جهــت هــر کــس بــه دیگــری بتــازد و آن را دســتاویز تســویه 

حســاب قــرار دهــد.

آخرین اخبار از وین؛

زمان تصمیم گیری است
مذاکره کننده ارشــد کشــورمان در وین با 
اشاره به مذاکرات با ۴+1، گفت: یک سری 
مسائل باقی مانده که مذاکره درباره آنها به 
اندازه کافی صــورت گرفته و زمان تصمیم 

گیری کشورها فرا رسیده است.
ســید عباس عراقچی، با اشــاره به نشست 
روز )یکشــنبه 6 تیرمــاه( خــود با اعضای 
کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی 
مجلس شــورای اســلامی، گفت: فرصت 
مجددی پیدا شد تا در کمیسیون امنیت ملی 
حضور پیدا کنم و دربــاره آخرین وضعیت 
مذاکــرات وین، مباحث مطــرح در تهران، 
نظرات و پیشنهادات با نمایندگان کمیسیون 

صحبت کنم.
جلسات با نمایندگان به پدید آمدن تفاهم 

و اجماع ملی کمک می کند
مذاکره کننده  ارشــد کشورمان در وین در 
ادامه یادآور شــد: تعامل بسیار خوبی امروز 
صــورت گرفت البته این مــراودات از قبل 
هــم وجود داشــت و با نماینــدگان تبادل 

نظر داشــتیم. امروز هم برخی از نمایندگان 
پیشــنهادات خوبــی مطرح کردنــد، بعضا 
سوالتی داشــتند که پاســخ داده شد. این 
جلســات به پدید آمدن تفاهم و اجماع ملی 

کمک می کند.
عراقچی در ادامــه پیرامون نتایج مذاکرات 

وین، اظهار کرد: تاکنون 6 دور مذاکرات با 
۴+1 انجام گرفته اســت و تقریبا به مراحل 
پایانی نزدیک شــده ایم، یک سری مسائل 
باقی مانده کــه مذاکره درباره آنها به اندازه 
کافی صورت گرفته اســت و زمان تصمیم 

گیری کشورها فرا رسیده است.
طرف های مقابل برای احیا مجدد برجام به 

جمع بندی برسند
وی تصریح کرد: جمهوری اســلامی ایران 
قبلا تصمیمات سخت خود را گرفته است؛ 

زمانی که ایالات متحــده آمریکا از برجام 
خارج شــد و ایران تصمیم گرفت در برجام 
بماند، تصمیم بزرگ و سخت ایران بود که 
منجر به حفظ برجام تا الان شــده است. در 
حال حاضر نوبت طرف های مقابل اســت و 

با توجه به مذاکراتی که داشتیم باید تصمیم 
بگیرند و در مورد احیا مجدد برجام به جمع 

بندی برسند تا توافق حاصل شود.
مذاکره کننده ارشد کشــورمان در وین در 
پایان تاکید کــرد: زمان تصمیم گیری برای 
همه طرف های برجام اســت و کشورهای 

مقابل باید تصمیمات سخت خود را بگیرند.
دور جدید مذاکرت وین دست کم تا یکشنبه 

آینده برگزار نمی شود
در همین رابطه خبرنگار روزنامه آمریکایی 
وال اســتریت ژورنال نیز مدعی شد که دور 

هفتم مذاکــرات احیای توافق هســته ای 
دست کم تا یکشنبه آینده برگزار نمی شود.

لارنس نورمن خبرنگار روزنامه وال استریت 
ژورنال در صفحه توییترش درباره دور بعدی 
مذاکــرات احیای توافق هســته ای در وین 
نوشت: انتظار نداشــته باشید که دور هفتم 
مذاکرات ایران حداقل تا پیش از آخر هفته 
بعدی برگزار شــود. نورمن همچنین با بیان 
اینکه در دور ششــم مذاکــرات پیش رفت 
کمی حاصل شــده گفت که حتی کمتر از 
چیزی بــوده که تا چند روز پیش فکرش را 
می کرده اســت. مذاکرات در زمینه احیای 
توافق هســته ای از طریق بازگشت آمریکا 
به برجام و بازگشت ایران به پایبندی کامل 
به تعهدات هسته ای اش در وین در جریان 
اســت. هیئت آمریکا که در محل مذاکرات 
حضــور دارد، مذاکرات مســتقیمی با ایران 
نداشته و از طریق نمایندگان اعضای دیگر 
کمیســیون مشترک برجام در این مذاکرات 

مشارکت می کند.

یادداشت

آمریکا به دنبال حل بحران در افغانستان نیست

یک فعال سیاسی:
احزاب مانع اصطکاک میان مردم و حاکمیت هستند

یـک کارشـناس مسـائل افغانسـتان بـا بیـان اینکـه گـروه 
طالبـان در افغانسـتان بـه صـورت مسـلح، مجهـز و بی پروا 
در حـال تصـرف مناطق مختلفی از افغانسـتان اسـت، گفت: 
درگیـری های داخلی در افغانسـتان پیامدهـای منطقه ای و 
جهانـی دارد و بایـد ایـن تحولات بـرای جامعه بیـن المللی 

نگـران کننده باشـد.
نـوذر شـفیعی در ارتباط با آخریـن تحولات در افغانسـتان و 
پیشـروی هـای طالبـان در ایـن کشـور گفـت: بـه نظر من 
کسـانی کـه سـال هـای قبـل از 2002 را بـه یـاد داشـته 
باشـند درک درسـتی از شـرایط فعلـی افغانسـتان خواهنـد 
داشـت. در حـال حاضـر طالبـان مسـلح، مجهـز و بـی پروا  
عمـل مـی کنـد. روسـتاها و مناطـق دوردسـت را تصـرف 
کـرده و بـه سـمت شـهرها و کابـل در حرکت اسـت و این 
یـک اسـتراتژی اسـت کـه از قبـل نیـز تـا حـدودی قابـل 

پیـش بینـی بود.
ایـن اسـتاد دانشـگاه خاطـر نشـان کـرد: یـک رژیـم وقتی 
بـه وجـود مـی آیـد تـا زمانـی کـه مـورد حمایـت قـدرت 
هـای بـزرگ باشـد مـی تواند پایـدار باشـد ولی بـه محض 
اینکـه قـدرت هـای بـزرگ دسـت از حمایـت آن بردارنـد 

ممکـن اسـت سـقوط کنـد. بـه ماننـد آنچـه کـه مـا امروز 
در افغانسـتان شـاهد هسـتیم. دولـت کابـل تحـت حمایـت 
ناتـو و آمریـکا بـود و اکنـون ایـن نیروهـا در حال خـروج از 
افغانسـتان هسـتند و بـا توجـه بـه ایـن موضـوع ایـن پیش 
بینـی وجود داشـت که بـار دیگر شـاهد فضای بـی ثباتی و 
جنـگ داخلی در افغانسـتان باشـیم. این تحـولات باید برای 
جامعـه بیـن المللـی نگـران کننـده باشـد. درگیـری هـا در 
داخـل افغانسـتان پیامدهای منطقـه ای و جهانی دارد و باید 
بـه یاد داشـته باشـیم که حادثـه 11 سـپتامبر از افغانسـتان 

گرفت. سرچشـمه 
وی در بخـش دیگـری از صحبـت هـای خود با بیـان اینکه 
ایـن نگرانـی وجـود دارد کـه آمریکایـی هـا هدایت آشـوب 
هـا و بـی ثباتـی در افغانسـتان را در دسـتور کار خـود قـرار 
داده باشـند، گفـت: بـه طـور معمـول واشـنگتن در برخـورد 
بـا بحـران هـا سـه گونـه عمـل مـی کنـد؛ یـا تـلاش می 
کنـد بحـران را تولیـد کنـد، یا آن را حـل کند و یـا آنکه آن 
را مدیریـت کنـد و اکنـون در موضـوع افغانسـتان بـه نظـر 
مـی رسـد کـه آمریـکا بـه دنبال حـل بحـران نیسـت بلکه 
مـی خواهـد ایـن بحـران را مدیریـت کنـد و ایـن یکـی از 

سـناریوهای مطـرح در زمینه تحولات در افغانسـتان اسـت.
ایـن کارشـناس مسـائل افغانسـتان افـزود: بـه نظـر مـی 
رسـد کـه آمریکایـی هـا امیـدوار هسـتند کـه بـی ثباتی در 
افغانسـتان باعـث ایجـاد بـی ثباتـی در کشـورهایی چـون 
چیـن، روسـیه، ایـران و کشـورهای آسـیای مرکزی شـود و 
ایـن یـک پیامـد خـوب بـرای آمریکایـی ها اسـت چـرا که 
آمریکایـی هـا مـی تواننـد از طریق یک کشـور، سـه رقیب 
مهـم خـود در منطقه را درگیـر کنند و همان طـور که گفتم 

ایـن یکـی از سـناریوهای مطرح اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه آمریکایـی هـا اگـر بخواهند هنـوز می 
تواننـد بـه ایجـاد ثبـات در افغانسـتان کمـک کننـد، گفت: 
آمریکایـی هـا ایـن تـوان را دارنـد کـه از طریـق عملیـات 
هـای پهپـادی خود طالبـان را کنتـرل کنند چرا کـه طالبان 
دسترسـی بـه پهپـاد نـدارد و امـکان مقابلـه بـا حمـلات 
پهپـادی را نیـز نـدارد. بنابرایـن نیروهـای طالبـان از طریق 
حمـلات پهپـادی بـه شـدت آسـیب پذیـر هسـتند و آمریکا 
از ایـن طریـق مـی توانـد طالبـان را تحـت کنتـرل درآورد.

و  غنـی  اشـرف  اخیـر  سـفر  مـورد  در  همچنیـن  شـفیعی 
عبـدالله عبـدالله دو مقـام عالی رتبه افغانسـتان بـه آمریکا و 

دیدارشـان بـا جـو بایـدن رئیـس جمهـور آمریکا بـرای حل 
بحـران افغانسـتان گفـت: بـه نظـرم این سـفر و ایـن دیدار 
خیلـی دیـر انجـام شـده اسـت و بایـد بسـیار زودتـر از این 

انجـام می شـد.
وی همچنیـن در مـورد تـلاش هـای ایـران بـرای حل این 
بحـران گفـت: بعیـد می دانم که ایـران بتوانـد در این زمینه 
کاری انجـام دهـد چرا کـه نیروهایـی که در عرصـه میدان 
در موقعیـت بالاتـری قرار دارنـد به راحتی پـای میز مذاکره 
نمـی آینـد و اکنـون وضعیـت طالبـان بـه این نحو اسـت و 
آن هـا در شـرایطی بـه پـای میـز مذاکـره می آینـد که این 
مذاکـره به تثبیت قدرتشـان منجر شـود. طالبـان زمانی وارد 
مذاکـره مـی شـود کـه هـر آنچـه کـه از طریق جنـگ می 
خواسـته بـه دسـت آورد از طریـق مذاکـره به دسـت آورد و 
حـال سـوال ایـن اسـت کـه آیـا کشـورهای منطقـه حاضر 

هسـتند چنیـن امتیازهایـی را به طالبـان بدهند.
شـفیعی بـا اشـاره به تلاش هایـی که در عرصـه منطقه ای 
و بیـن المللـی بـرای حـل بحـران و جلوگیری از بـی ثباتی 
در افغانسـتان در حـال انجـام اسـت، گفـت: ایـن تلاش ها 

بایـد انجام شـود ولی متأسـفانه دیرهنگام اسـت.

سـوتیتر: انتظـاری کـه احـزاب از رئیـس جمهـور منتخـب 
دارنـد، ایـن اسـت که رئیـس جمهـور باورمند بـه تحزب و 
کارجمعـی باشـد و در تـلاش باشـد که فرهنـگ تحزب را 
بـا توجـه به ابزارهـا و امکاناتی کـه در اختیـار دارد، تقویت 

کند
بـا  رضـوی  خراسـان  اصلاحـات  پیشـروی  حـزب  دبیـر 
بیـان اینکـه احـزاب پـل میـان مـردم و حاکمیت هسـتند، 
احـزاب  بـرای  را  خـود  موانـع  دولـت  کـرد:  خاطرنشـان 
تشـریح می کنـد و احـزاب آن را بـه بدنـه مـردم منتقـل 
و  مـردم  میـان  اصطـکاک  مانـع  مـا  واقـع  در  می کننـد. 
حاکمیـت می شـویم. ایـن شـاید بزرگترین کارکـرد احزاب 

بـرای دولـت باشـد.
ایسـنا نوشـت: قاسـم غفوریـان بـا بیـان اینکـه یکـی از 
مشـکلاتی کـه در زمینـه احـزاب داریم فقدان یـک تجربه 
موفـق کار حزبـی و تشـکیلاتی اسـت، بـه تشـریح دیگـر 
مشـکلات احزاب در کشـور پرداخت و اظهار کرد: تشـکیل 
و تقویـت احـزاب ما معمولا دسـتوری و دولت سـاخته بوده 
اسـت. سـاختار هیأتـی و سـنتی  مشـارکت سیاسـی در 
جامعـه مـا مانـع عمـده ای بـر کار جمعـی و حزبـی بـوده 

ست. ا
وی ادامـه داد: فقـدان شـفافیت در کارهـای تشـکیلاتی و 
نداشـتن مانیفسـت و برنامه راهبردی منسـجم، موسـمی و 
فصلـی بـودن و انتخـاب محور بـودن احـزاب، تنگ نظری 
در حـوزه سیاسـی و عقیدتـی و حق و باطل کردن ریسـک 

کار سیاسـی، عـدم توانایـی احـزاب در آمـوزش و تربیـت 
نیروهـای سیاسـی، کم حوصلگـی و ضعـف فرهنگ تحمل 
و مـدارا در کنشـگرهای سیاسـی و احـزاب کـه متاسـفانه 
 همیشـه خواسـتار این هسـتیم که سـریع به نتیجه برسیم، 

از دیگـر مشـکلات موجـود در این زمینه اسـت.
ایـن فعـال سیاسـی اصلاح طلـب یکـی دیگر از مشـکلات 
موجـود را نـگاه نامناسـب مـردم بـه کارهـا و فعالیت هـای 
سیاسـی و حزبـی دانسـت و افـزود: یک کنشـگر سیاسـی 
بـرای اینکـه بتوانـد آرمان ها و اهـداف خود را در کشـوری 
ماننـد ایـران پیش ببـرد، احتمـال اینکه متحمـل هزینه ای 
در ایـن راه شـود بسـیار زیـاد اسـت. بـه همیـن دلیـل این 
نـگاه دلیـل بزرگـی بـرای اجتنـاب مـردم از فعالیت هـای 
اصلاحـات  پیشـروی  حـزب  اسـت.دبیر  شـده  سیاسـی 
خراسـان رضـوی با اشـاره بـه این امر کـه بعـد از پیروزی 
انقـلاب اسـلامی فصـل نوینـی در فعالیت هـای سیاسـی  
در کشـور آغـاز شـد، اظهـار کـرد: احـزاب و تشـکل های 
سیاسـی در فرایند مشـارکت های سیاسـی برای اسـتقرار و 
تثبیـت نظـام فعـال بودنـد. با گذشـت زمـان و اواخـر دهه 
60 شـرایط بـرای فعالیـت احـزاب محدود شـد بـه  طوری 

کـه برخـی از احـزاب منحل شـدند.
غفوریـان بـا اشـاره بـه اینکـه در دولـت آقـای هاشـمی 
احـزاب فعالیت چشـمگیری نداشـتند، در خصوص وضعیت 
احـزاب در دیگـر دوره هـا عنـوان کـرد: بـا اسـتقرار دولـت 
آقـای خاتمـی که یکی از شـعارهای آن بسـط و گسـترش 

حوزه هـای عمومـی و احـزاب بـود، فرصتـی محیـا شـد و 
احـزاب مجـددا خـود را پیـدا کردنـد و در ایـن دوره ضمن 
احـزاب  ظهـور  شـاهد  سـابقه،  بـا  احـزاب  شـدن  فعـال 

بودیم. نیـز  جدیـدی 
وی ادامـه داد: ایـن دوره بـا پایـان یافتـن دولـت آقـای 
خاتمـی تمـام شـد. در دولـت آقـای احمدی نـژاد می تـوان 
ادعـا کـرد کـه بدتریـن دوره بـرای فعالیـت احـزاب بـوده 
اسـت، فعالیـت احـزاب دچار رکود شـدیدی شـد. در دولت 
آقـای روحانـی ما شـاهد دو کار مفید در ایـن زمینه بودیم. 
یکـی تشـکیل خانـه احـزاب  و دیگـری تصویـب قانـون 
جدیـد احـزاب. باوجـود تمـام ایـن مـوارد شـرایط مناسـب 
بـرای فعالیـت حزبـی باز هـم ایجاد نشـد تا بتـوان در این 

زمینـه چنـد گام بـه جلـو حرکـت کرد.
در  رضـوی  خراسـان  اصلاحـات  پیشـروی  حـزب  دبیـر 
خصـوص انتظـارات احـزاب از دولـت جدیـد بیـان کـرد: 
انتظـاری کـه احـزاب از رئیس جمهـور منتخـب دارند، این 
اسـت کـه رئیـس جمهـور باورمند بـه تحـزب و کارجمعی 
باشـد و در تـلاش باشـد کـه فرهنگ تحزب را بـا توجه به 

ابزارهـا و امکاناتـی کـه در اختیـار دارد، تقویـت کنـد.
غفوریـان بـا تاکیـد بـر اینکـه رئیـس جمهـور در سراسـر 
کشـور از اسـتانداران و فرمانـداران بخواهـد کـه شـرایط 
کار حزبـی را فراهـم کننـد، تصریـح کـرد: رئیـس جمهـور 
تحـت هیـچ شـرایطی اجـازه ندهـد کـه فعالیـت احـزاب 
محـدود شـود. در تصمیم گیری هایـی کـه اهمیـت زیـادی 

در سرنوشـت مـردم کشـور دارد، چه در حـوزه داخلی و چه 
در حـوزه خارجـی نظـرات احزاب را دخیـل و اگر امکان آن 

وجـود دارد عملیاتـی کنـد.
ایـن فعـال سیاسـی اصلاح طلب با بیـان اینکه احـزاب پل 
میـان مـردم و حاکمیت هسـتند، خاطرنشـان کـرد: احزاب 
مطالبـات و خواسـته های مردمـی را احصـا می کننـد و بـه 
دولـت ارائـه می دهنـد. از طـرف دیگـر دولـت موانـع خود 
را بـرای احـزاب تشـریح می کنـد و احـزاب آن را بـه بدنـه 
مـردم می دهنـد. در واقـع ما مانـع اصطکاک میـان مردم و 
حاکمیـت می شـویم. ایـن شـاید بزرگترین کارکـرد احزاب 

بـرای دولت باشـد.
وی احـزاب  را سـاختار کوچکـی از دولـت عنـوان کـرد و 
افـزود: اگر احـزاب در معنای واقعی کلمـه بخواهند فعالیت 
سیاسـی انجـام دهنـد، می تواننـد برنامه های راهبـردی در 
هـر زمینـه ای از جملـه کشـاورزی، موضوعـات فرهنگـی 
و اجتماعـی و اقتصـادی ارائـه دهنـد. بـه دلیـل ارتبـاط 
تنگاتنگـی کـه احـزاب با مـردم در جامعـه دارنـد، در همه 
ایـن حوزه هـا می تواننـد کنـار دولـت باشـند و دولـت را 

درحـل ایـن مشـکلات یـاری کنند.
دبیـر حـزب پیشـروی اصلاحـات خراسـان رضـوی بیـان 
کـرد: دولتـی می توانـد دولـت موفقـی باشـد کـه ضمـن 
اینکـه باورمنـد بـه فعالیت هـای حزبـی اسـت، بتوانـد در 
حـوزه عملیاتـی و اجرایـی از ایـن ظرفیـت به نحو احسـن 

اسـتفاده کنـد.

 تاکنون 6 دور مذاکرات با 4+1 انجام گرفته است و تقریبا به مراحل پایانی نزدیک 
شده ایم، یک سری مسائل باقی مانده که مذاکره درباره آنها به اندازه کافی صورت 

گرفته است و زمان تصمیم گیری کشورها فرا رسیده است
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هیجان کاذب خرید جو در استان خراسان شمالی

رشد ۴۲.۷ درصدی سپرده و ۴۴.۳ درصدی تسهیلات بانک ها در سال ۹۹

رییس سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی 
بــا بیان اینکه هم اکنون دلالان هیجان کاذب 
برای خرید جو در اســتان ایجاد کرده اند گفت: 
نیاز ســالانه علوفه دامی استان 130 هزار تن 
است که 80 تا 100 هزار تن آن در استان تولید 

می شود.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
ایرنا، عبدالله یوسفی اظهار داشت: سالانه بیش 
از ۴2 هزار هکتار از اراضی آبی و دیم استان زیر 
کشت جو می رود که علاوه بر این، انواع علوفه 
دامی از جمله ذرت علوفــه ای، ذرت دانه ای، 

یونجه، کاه در استان تولید می شود.
وی بــا بیان اینکه ســالانه بین 20 تا 30 هزار 
تن کمبود جو در این اســتان وجود دارد افزود: 
اما بیش از 2 برابر این میزان جو وارداتی برای 
دامداران استان تامین می کنیم اما عطش خرید 

بیش از نیاز است.
وی اختلاف قیمــت جو وارداتی و بازار را یکی 
از این مشکلات دانســت و اظهار داشت: این 
موضوع بیشــتر باعث نابسامانی علوفه دامی از 

جمله جو در سطح بازار شده است.
یوسفی گفت: در ســال گذشته در زمان توزیع 
بذر گندم و جو نیز به دلیل اختلاف قیمت تقاضا 
بیش از نیاز بود که حتی بازار ســیاه نیز در این 

خصوص ایجاد شد.
 رییس سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی 
اظهار داشــت: در سال های گذشــته به طور 
میانگیــن 15 هزار تن جو در بین دامداران این 
اســتان توزیع می شد در حالی که در سال ۹۹ 
تا حدود 5۷ هزار تن جو توزیع شد و امسال نیز 

تاکنون ۴0 هزار تن توزیع شده است.
یوسفی افزود: استقبال از مصرف جو به عنوان 
خوراک دام در دو ســال اخیر کم ســابقه بوده 
اســت هرچند که  در سال های اخیر کنسانتره 
نیــز بین دامداران توزیع می شــد اما دامداران 

بیشتر تمایل به خرید جو دارند.
به گزارش صبح امروز بدون احتســاب کنجاله 
سویا و ذرت دانه ای 100 درصد نیاز علوفه دام 

در استان تولید می شود.
در اســتان ســالانه حدود 80 تا 100 هزار تن 
جو تولید می شــود که حدود 10 تا 15 درصد 
برای کشــت و بذر نگهــداری و مابقی به بازار 

عرضه می شود.
در استان خراسان شــمالی سالانه ۷00 هکتار 
از کشتزار های اســتان زیر کشت ذرت علوفه 
ای می رود که به طــور میانگین 35 هزار تن 

محصول برداشت می شود.
همچنین سالانه 12 هزار هکتار نیز زیر کشت 

یونجه می رود که حدود 60 هزار تن محصول 
برداشت می شــود و کاه استحصالی از گندم و 
جو نیز  از سطح زیر کشت غلات استان حدود 

350 هزار هکتار، 320 هزار تن است.
علاوه بر این محصولات شبدر، ذرت دانه ای و 
ســایر محصولات علوفه ای نیز در استان تولید 
می شود.علاوه بر علوفه دامی که برای خوراک 
دام در اراضی اســتان کشــت می شود برای 
خوراک دام از باقی مانده و ضایعات محصولات 

کشاورزی نیز استفاده می شود.

سالانه سه قلم نهاده مورد نیاز دامداران شامل 
کنجاله ســویا، ذرت و جو به صورت یارانه دار 

تامین می شود و در اختیار قرار گرفته است. 
اکنون ۹ کارخانه تولید خوراک دام در اســتان 
وجود دارد که بعضا با ظرفیت کامل نیز فعالیت 

ندارند. 
اســتان خراسان شمالی دارای 2 میلیون و 832 
هزار و 52۹ هکتار مساحت است که حدود ۷3 
درصد آن را با گســتره 2 میلیون و 330 هزار و 
36 هکتار، منابع طبیعی تجدید شــونده شامل 

می شــود.از مجموع عرصه های منابع طبیعی 
تجدید شــونده اســتان ۴3 هزار و ۴55 هکتار 
شــامل 21 درصد عرصه جنگلی و بیشــه زار، 
یک میلیون و ۴1۴ هزار و 850 هکتار شــامل 
۷0 درصد اراضی مرتعی و سطحی معادل 183 
هــزار و 636 هکتار با ۹ درصد، فاقد پوشــش 

گیاهی یا اراضی کویری است.
استان خراســان شمالی با داشــتن 2 میلیون 
و 500 هــزار واحد دامی یکــی از  قطب های 

دامپروری کشور محسوب می شود.

بررســی آمارهای بانک مرکزی حاکی است 
در سال ۹۹ میزان مانده سپرده ها و تسهیلات 
بانک ها نســبت به سال قبل از آن به ترتیب 

۴2.۷ و ۴۴.3 درصد رشد داشت.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل 
از ایرنا، بانک مرکزی در گزارشــی وضعیت 
ســپرده ها و تسهیلات ریالی و ارزی بانک ها 
و موسسه های اعتباری در سال ۹۹ را منتشر 

کرد.
براساس این گزارش، سال گذشته سه میلیون 
و 8۷5 هزار میلیارد تومان ســپرده گذاری نزد 
بانک ها انجام شــد که در مقایسه با سال ۹8 
که معادل یک میلیــون و 15۹ هزار میلیارد 

تومان بود ۴2.۷ درصد افزایش داشته است.
بیشترین سپرده ها مربوط به پایتخت با مبلغ 

2 میلیون و 81 هزار میلیارد تومان و کمترین 
میزان نیز مربوط بــه کهگیلویه و بویراحمد 

معادل 10 هزار و 100 میلیارد تومان بود.
همچنین طبق گزارش بانک مرکزی، بانک ها 
پارسال 2 میلیون و ۷۹2 هزار میلیارد تومان 
تســهیلات پرداخت کردند که در مقایسه با 
ســال ۹8 رشــد ۴۴.3 درصدی داشته است. 
ســال ۹8 بانک ها 856 هزار و 600 میلیارد 

تومان تسهیلات اعطا کرده بودند.
طبق این گزارش، میزان اعطای تسهیلات به 
ســاکنان پایتخت در سال ۹۹ نسبت به سایر 
استان ها بیشــتر بود و ساکنان پایتخت یک 
میلیون و ۷6۹ هزار و 800 میلیارد تومان وام 
اخذ کردند. در اســتان کهگیلویه و بویر احمد 
نیز ۹ هزار و 500 میلیارد تومان تســهیلات 

اعطا شــده و رکود کمترین پرداخت وام را به 
نام خود ثبت کردند.

براساس اعلام بانک مرکزی، پارسال نسبت 
تسهیلات به ســپرده ها پس از کسر سپرده 
قانونی 80.2 درصد بوده اســت که نســبت 
به ســال قبل از آن هشت دهم واحد درصد 
افزایش داشته است. این نسبت در تهران ۹.5 
درصد و در استان کهگیلویه و بویراحمد 10.۹ 

درصد بود.
همچنین بــا توجه به اینکــه دفاتر مرکزی 
بســیاری از شرکت ها و موسســات تولیدی 
در تهــران قــرار قــرار دارد، بنابراین عمده 
فعالیت هــای بانکــی آنها از طریق شــعب 
بانک ها و موسسه های اعتباری استان تهران 

انجام می شود.

اولتیماتوم برای واریز سود سهام عدالت
واریز بخش دوم ســود سهام عدالت درحالی در مرحله وعده و وعید مسئولان باقی مانده 
است که دوباره صحبت از انتشار اسامی شرکت هایی که سود سهام عدالت را به حساب 
شرکت سپرده گذاری مرکزی واریز نکرده اند به میان آمده و به نظر می رسد این شرکت 

ها تا پایان هفته جاری برای واریز سود فرصت دارند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، سود سهام عدالت سالهای 13۹5 تا 
13۹۷ طی یک مرحله به حســاب مشمولان سهام عدالت واریز شد، اما سود سال 13۹8 
سرنوشت دیگری داشت و قرار شد طی دو مرحله به حساب سهامداران واریز شود، یعنی 
مرحله نخست در 28 اسفند سال 13۹۹ واریز شد و مشمولان 50 درصد سود سهام خود 

را دریافت کردند. 
در این راســتا، قرار شــد مرحله دوم سود در سال جدید واریز شود و حتی وعده داده شده 
بود ایــن اتفاق قبل از ماه مبارک رمضان یعنی در اواخــر فروردین ماه رخ دهد. اما این 
اتفاق نیفتاد و پس از آن اعلام شــد که شرکت ها سود سهام را به شرکت سپرده گذاری 

واریز نکرده اند.
در این راســتا، حسین فهیمی، مدیرعامل شرکت ســپرده گذاری مرکزی، این خبر را در 
اواســط اردیبهشت ماه اعلام کرد که نام پنج شرکتی که تاکنون سود سهام عدالت را به 

حساب این شرکت واریز نکرده اند، اعلام خواهد شد که این اتفاق نیز نیفتاد. 
پس از آن شنیده هایی از شرکت سپرده گذاری مرکزی به گوش رسید مبنی بر این که از 
آنجایی که شــرکت هایی که باید سود را پرداخت کنند یا با مشکل مالی رو به رو هستند 
یا برنامه افزایش ســرمایه در آن احتمالا بخش دوم سود هم به دو بخش 30 درصدی و 
20 درصدی تبدل شــده و به حساب مشــمولان واریز خواهد شد، اما این اتفاق رخ نداد 
و فرهاد دژ پســند، وزیر اقتصاد و امور دارایی، اواســط خردادماه اعلام کرد که بخش دوم 
ســود سهام عدالت تا قبل از عید قربان یعنی 30 تیرماه سال جاری به حساب مشمولان 

واریز می شود. 
با این حال به نظر می رسد همچنان انتشار اسامی شرکت هایی که سود را واریز نکرده اند 
در دســتور کار سازمان بورس قرار دارد. چراکه محمدعلی دهقان دهنوی، رئیس سازمان 
بورس و اوراق بهادار، در آخرین اظهار نظر خود درمورد واریز ســود ســهام عدالت بر این 
موضوع تاکید کرده است که علت دیرکرد در واریز بخش دوم سود سهام عدالت به سبب 
آن اســت که از 36 شرکت بورسی سرمایه پذیر چند شــرکت سودی را فعلا به حساب 
سپرده گذاری مرکزی به منظور تجمیع مبالغ واریز نکردند، ما به آن ها تا پایان این هفته 
فرصت داده ایم تا همکاری لازم را انجام دهند، در غیر این صورت به طور قطع اســامی 

آن ها را منتشر خواهیم کرد.
باید منتظر ماند و دید آیا اولتیماتوم ســازمان بورس تاثیری در روند واریز ســود از سوی 

شرکت ها دارد یا سهام داران همچنان باید در انتظار دریافت حق خود بمانند.

آزاد شدن16 میلیارد دلار از ذخائر صندوق 
توسعه ملی 

از ابتدای تاسیس صندوق توسعه ملی، حدود 16 میلیارد دلار از منابع ارزی که در حساب 
های صندوق بلوکه و مسدود شده بود، آزاد شده است.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، در جریان اعطای تسهیلات از محل 
منابع صندوق توسعه ملی برای طرح های اقتصادی، در مراحل اولیه توسط صندوق اعلام 
وصول می شود، یعنی اسناد اعتباری طرح ارزی که مورد تائید بانک عامل قرار گرفته به 
صندوق ارائه و در صورت انطباق و قواعد و مقررات از ســوی صندوق مورد پذیرش اولیه 

قرار گرفته و به عبارتی اعلام وصول می شود.
بعد از اعلام وصول، بانک عامل می تواند قرارداد مشارکت برای اجرای طرح را با متقاضی 
منعقد و با ارســال مدارک مربوطه نســبت به دریافت مسدودی برای طرح که به مفهوم 
تخصیص تســهیلات ارزی از محل منابع صندوق اســت، اقدام کند که بعد از آن فرایند 

گشایش اعتبار و پرداخت قطعی صورت می گیرد.
اما تازه ترین گزارش صندوق توســعه ملی نشــان می دهد که بخشــی از منابع مسدود 
شــده صندوق یعنی حدود 16 میلیارد دلار آزاد شده است. این در حالی است که با ابطال 
مسدودی طرح های غیر فعال و کاهش مسدودی طرح هایی که به دلایل مختلف امکان 
بهره گیری از کل منابع درخواستی را نداشته اند اکنون امکان بهره برداری این منابع توسط 

سایر متقاضیان فراهم شده است.
بر این اساس، حدود ۷۷ درصد از کل منابع ارزی آزاد شده مربوط به طرح هایی است که 
از زمان تاسیس تا پایان سال 13۹5 برای آنها مسدودی صادر شده ولی به دلایل مختلف 

امکان استفاده از این منابع را نداشته اند.
 از مبلغ 16 میلیارد دلار آزاد شده، بیش از ۷.2 میلیارد دلار آن در سالهای 13۹8 و 13۹۹ 
رفع مســدودی شــده و به چرخه  تامین مالی طرح های متقاضی تسهیلات از صندوق 

توسعه ملی بازگشته است.
خروج منابع مسدود شده می تواند در کنار ایجاد شفافیت در میزان تعهدات ارزی صندوق 
توسعه ملی به متقاضیان، امکان تامین منابع طرح های جدید واجد شرایط را فراهم آورده 

و مانع از بلاتکلیفی منابع ارزی شود.
گفتنی اســت که صندوق توسعه ملی در اواخر ســال 13۹0 تاسیس شده و منابع آن بر 
اســاس سهم تعیین شده در قوانین برنامه توسعه هر سال از محل فروش نفت و فرآورده 
های آن تامین و بر اساس محل مصرف تعیین شده در اساسنامه در قالب تسهیلات ارزی 
و ریالی به تامین مالی طرح های اقتصادی و ســرمایه گــذاری می پردازد، هر چند طی 
ســال های اخیر با توجه به کاهش درآمدهای نفتی و ریــزش منابع دولت از این محل، 
سهم صندوق در برخی سالها به صورت کامل پرداخت نشده و  فقط 20 درصد اختصاص 

پیدا کرده است.

بازدید استاندار خراسان رضوی
 از 3 واحد تولیدی

محمدصادق معتمدیان در راستای یکشنبه های پشــتیبانی و مانع زدایی از تولید، از 3 واحد 
تولیدی کاشــی فیروزه مشهد، شرکت فواد الیاف و شرکت لعاب مشهد بازدید و در خصوص 

رفع مشکلات آن ها دستورات لازم را صادر کرد.
به گزارش صبح امروز و به نقل از روابط عمومی، شرکت کاشی فیروزه مشهد در حوزه تولید 
محصولات کاشــی کف و دیوار و نما  فعالیت می کند و تعداد 3۷0 نفر به شکل مستقیم در 

آن مشغول به کار هستند.
ایــن شــرکت دارای ظرفیت تولید واقعی 5 میلیون متر بــوده و دو هزار میلیارد ریال حجم 

سرمایه گذاری انجام شده در آن می باشد.
لازم به ذکر است؛ همچنین شرکت فواد الیاف در زمینه تولید محصولات نخ تکسچره، پتو و 
پولیش و الیاف رنگی  فعالیت می کند و رقم اشــتغال موجود آن 180 نفر است. در این راستا 
ظرفیت تولید اسمی این شرکت در  قالب محصولاتی نظیر نخ 2000 تن، پولیش 2262 تن، 

الیاف رنگی 1600 تن و پتو 120000 تخته  است.
شایان ذکر است؛ شرکت لعاب مشهد هم در حوزه تولید محصولاتی نظیر لعاب های سرامیک، 
فلز،  رنگدانه های ســرامیک، و انواع لعاب های چاپ شیشه فعالیت می کند که 12۷ نفر هم 
میزان اشتغال موجود این شرکت است. قابل ذکر است رقم 18 تا 20 هزار تن میزان ظرفیت 

تولید واقعی این شرکت می باشد.
طبق روال یکشــنبه های پشتیبانی و مانع زدایی از تولید با حضور استاندار ،مدیران واحد های 
تولیدی و مدیران مرتبط استان جلسه ای به منظور بررسی مشکلات و موانع تولید در محل 

این شرکت ها برگزار و آخرین وضعیت این واحدها ارائه شد.
گفتنی است؛ مشکلات این واحدها توسط استاندار خراسان رضوی به مقامات مرتبط کشوری 
منعکس و در صورت لزوم با دعوت از مقامات ملی به صورت حضوری یا ویدئو کنفرانســی، 

رفع خواهد شد.

خبر

بررسی تبعات افزایش 12دردصدی قیمت سیمان بر بازار مسکن؛

مافیای سیمان تا کجا ادامه پیدا می کند؟
کارشناسان معتقدند بخش عمده ای از اقتصاد 
ایــران از نوع زیرزمینی اســت که منجر به 
ایجاد تورم هــای پیاپی در حوزه های مختلف 
می شــود. در شــرایطی که بازار سیمان به 
ثبــات رســیده و قیمت هر کیســه از حدود 
50 به 36 هزار تومان کاهش یافته، اواســط 
مــاه گذشــته افزایش 12 درصــدی قیمت 
سیمان فله به شــکل قانونی با هدف حذف 
واسطه ها و رسیدن محصول به دست مصرف 
کننده نهایی به تصویب رســید؛ با این حال 
کارشناســان معتقدند این تصمیم تاثیری در 
حذف مافیای ســیمان ندارد و فقط منجر به 

افزایش قیمت ها می شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایســنا، بعد از کش و قوس هایی که از اواخر 
سال گذشــته بر ســر کمبود عرضه سیمان 
نســبت به تقاضا ایجاد شده و تا اردیبهشت 
امســال ادامه پیدا کرد، حالا این بازار تقریبا 
به ثبات قیمتی رســیده و هــر پاکت که تا 
اردیبهشت امســال 50 هزار تومان بالا رفته 
بــود به حدود 36 هزار تومــان کاهش یافته 
اســت. با این حال روز 18 خردادماه با یک 
مجوز قانونی از طرف انجمن سیمان خطاب 
به مدیران عامل شــرکتهای تولیدکننده نرخ 
ســیمان فله 12 درصد افزایــش یافت. این 
مجــوز در راســتای توافق انجمن ســیمان 
با ســازمان حمایــت مصرف کننــدگان و 

تولیدکنندگان صادر شد.
طبق این بخشنامه به شرکتهای تولیدکننده 
ســیمان اجازه داده شــد در صورت فروش 
سیمان فله به مصرف کننده نهایی می توانند 
قیمت محصــول را حداکثر 12 درصد قیمت 

مصوب بابــت هزینه های فروش مســتقیم 
افزایش دهند.

اذعان به فامیل بازی در صنعت سیمان 
و فولاد

رشد قیمت نهاده های ساختمانی و قیمت 
زمین به عنوان مولفه های درونی بخش 
مســکن در کنار متغیرهای بیرونی مثل 
جهش نرخ ارز، در حالی منجر به کاهش 
شدید قدرت خرید متقاضیان مسکن شده 
اســت. نمایندگان مجلــس از  فامیل ها 
و مافیــای قــدرت و ثــروت در صنعت 
سیمان و فولاد ســخن می گویند. اواخر 
اردیبهشت امسال نیز علیرضا رزم حسینی 
ـ وزیــر صمــت ـ در جمــع نمایندگان 
 مجلس، وجود مافیای سیمان و فولاد را 

تایید کرد.
افزایش 12 درصدی قیمت سیمان در حالی 
اتفاق افتاد که 30 فروردین ماه امســال نیز 
انجمن سیمان قیمت سیمان پاکتی را 25 تا 
26 درصد افزایش داد. بدین ترتیب قیمت هر 
پاکت ســیمان 50 کیلویی تیپ 5 با احتساب 
۹ درصد مالیات بر ارزش افزوده باید 23 هزار 
و ۷0۷ تومان می بود اما تا به دست سازندگان 
می رســید 50 هزار تومان می شد. یعنی بیش 
از 100 درصد افزایــش قیمت که عمدتا به 
جیب واســطه ها و دلالان می رفت. در این 
شرایط به نظر نمی رسد افزایش 12 درصدی 
نرخ سیمان فله درب کارخانه منجر به حذف 

واسطه ها شود.
کارشناســان و برخــی نماینــدگان مجلس 
معتقدند که تولیدکنندگان سیمان برای کسب 

منفعت خود به ایجاد واسطه می پردازند.

انبوه سازان: نیمی از سازندگان، صنعت 
ساختمان را ترک کرده اند

دبیر کانون انبوه سازان می گوید: نرخ سیمان 
هر روز به یک بهانه بالا می رود؛ یک روز به 
دلیل قطع برق کارخانجات، یک بار به بهانه 
قطع گاز، یک بار با هدف حذف واســطه ها، 
یــک روز با توجیه کمک به تولیدکننده. تنها 
چیزی که در این فرآیند دیده نمی شود ضربه 
خوردن حوزه ســاخت و ساز است. اگر تولید 
مسکن ضربه بخورد که خورده، باید در آینده 
منتظر افزایش قیمت مسکن در بازار باشیم. 
همین حالا هم حدود 50 درصد ســازندگان، 
ایــن حوزه را تــرک کرده و به فکر شــغل 
دیگری هستند.فرشید پورحاجت با بیان این 
ادعا که مافیای مصالح ســاختمانی، صنعت 
ساختمان را به ورطه نابودی کشانده اند گفت: 
مجوزهــای رنگارنگ با رانــت و امضاهای 
طلایی به شرکتهای تولیدکننده داده اند فارغ 
از اینکه در پایین دســت چه اتفاقی می افتد. 
نشــان  کارخانجات ســیمان  تولید  ظرفیت 
می دهد مشکل از کمبود تولید نیست. مشکل 
اساسی در ســاز و کار ایجاد واسطه و دلال 
در بازار مصالح ســاختمانی است. در دو سال 
گذشــته کارخانجات، دولت، مردم را بازیچه 
گرفته اند. یک شــبه برقشان قطع شد، یک 
شبه توزیع نشــد، یک شبه قیمت را افزایش 
دادند. این رفتارها شایســته نظام اقتصادی 
ما نیســت.وی خاطرنشــان کرد: ایران یکی 
از بزرگترین کشــورهای تولیدکننده سیمان 
جهان اســت اما عرضه ســیمان را به قدری 
کاهــش دادند تا قیمتهــا را پاکتی 50 هزار 
تومان بالا بردند. بعد که خیالشــان از رشــد 

قیمت راحت شد تولید را افزایش دادند تا نرخ 
ســیمان به پاکتی 36 هزار تومان رسید اما با 

این رقمها راضی نیستند.
پورحاجت مدعی است که کارخانجات بزرگ 
سیمان در کنار خود آدمهای بزرگ اقتصادی 
را گذاشــته اند و آنها تصمیــم می گیرند که 
ظرفیت بالا برود یا پایین بیاید تا بتوانند برای 

افزایش نرخها توجیه داشته باشند.
واسطه ها با تولیدکنندگان یکی هستند؟

یکــی از نمایندگان مجلس هــم بیان کرده 
اســت: برخی تولیدکنندگان و مدیران حوزه 
تولید بــا ایجاد واســطه، به دنبال کســب 
ســود و منفعت هســتند.علی جدی ـ عضو 
کمیســیون صنایع و معــادن مجلس ـ می 
گوید: با افزایش 12 درصد قیمت ســیمان با 
هدف حذف واســطه نه تنها دلالان از میان 
برداشــته نمی شــوند بلکه قیمت تمام شده 
ایــن کالا افزایش می یابد. اگــر تولیدکننده 
به دنبال حمایت از مصرف کننده اســت باید 
زمینه حذف واســطه ها و رســاندن کالا به 
دست مصرف کننده را فراهم کند تا قیمت ها 
کاهشی شــود.به هر ترتیب در بخشنامه روز 
کارفرمایان  انجمن صنفــی  خردادمــاه   18
صنعــت ســیمان خطاب به مدیــران عامل 
شــرکتهای سیمان آمده اســت: »به منظور 
رعایت منافع مصرف کنندگان نهایی سیمان 
فله و کاهش التهاب در بازار مصرف سیمان 
فله و با عنایت به موافقت هیات مدیره انجمن 
مبنی بر فروش سیمان فله به مصرف کننده 
نهایی وبا در نظر گرفتن هزینه های مرتبط با 
فروش مستقیم، بدین وسیله اعلام می گردد 
که کارخانجات سیمان با توجه به نامه مورخ 

21 فروردین 1۴00 سازمان حمایت مصرف 
کنندگان و تولیدکنندگان و بر اساس قوانین 
مرتبط، مجوز می باشند در صورت درخواست 
برای خرید مستقیم سیمان فله توسط مصرف 
کنندگان نهایی )پروژه های عمرانی ـ صنایع 
سیمان بر ـ انبوه ســازان( ضمن راه اندازی 
مکانیزم توزیع ســیمان مســتقیم، نسبت به 
فروش و تحویل سیمان فله با قیمت مصوب 
مصرف کننده با رعایت دستورالعمل ضمیمه 
نامه مــورخ 30 فروردین 1۴00 انجمن و بر 

اساس فرمول ذیل اقدام نمایند:
)ارزش افــزوده( * 1.0۹ ])حداکثر 12 درصد 
قیمــت مصــوب بابت هزینه هــای فروش 
مســتقیم( + )قیمت مصوب هر تن سیمان 

فله(
قیمــت هر پاکت ســیمان در تیرماه ســال 
گذشــته حدودا 18 هزار تومــان بود که هم 
اکنون به 36 هزار تومان رســیده و دو برابر 
شده است. البته وزیر صنعت، معدن و تجارت 
می گوید که افزایش نــرخ دلار از 1۴ هزار 
و 500 تومان در اوایل ســال گذشته به 22 
هزار تومان تا پایان همان سال در رشد قیمت 

سیمان تردید ناپذیر است.
از سال گذشته تا کنون برای کنترل بازارهای 
ســیمان و فولاد، بارها جلســات کارشناسی 
بین مســئولان دولتی و نمایندگان مجلس 
برگزار شــده اســت. کمیســیون عمران و 
کمیسیون صنایع مجلس نیز بعضا تصمیماتی 
درخصــوص نرخ گذاری اتخــاذ کرده اند که 
ظاهرا تاثیرگذار نبوده اســت. در این شرایط 
دلالان کمــاکان میــدان دار بــازار مصالح 

ساختمانی هستند.
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رئیس دانشگاه فردوسی مشهد تایید کرد:

خودکشی یک پژوهشگر پسا دکترای فیزیک در 
دانشگاه فردوسی مشهد

رئیس دانشگاه فردوســی در واکنش به خودکشی یکی از دانشجویان پژوهشگر پسا دکتری فیزیک 
این دانشــگاه گفت: ظرف 2۴ ســاعت آینده ابوالفضل غفاری، رئیس مرکز مشاوره و توانمندسازی 

دانشجویان دانشگاه فردوسی و حمیدرضا طاهری، معاون فرهنگی دانشگاه، استعفا خواهند داد.
ایســنا نوشت: صبح روز گذشته خبر خودکشی دکتر ســعید قلی بیگلو، پژوهشگر پسا دکتری رشته 
فیزیک در دانشــگاه فردوسی، منتشر شــد.در همین خصوص دکتر عادل سپهر، مدیر روابط عمومی 
دانشگاه فردوسی، به ایسنا گفته بود: بررسی علت این حادثه توسط تیم تحقیقات و مراجع ذی صلاح 

در حال پیگیری است و هر خروجی که حاصل شود، قطعا اطلاع رسانی می کنیم.
امروز نیز دانشــجویان دانشگاه فردوسی مشهد، در ســالن اجتماعات دانشکده علوم این دانشگاه، در 
حضور محمد کافی، رئیس دانشگاه فردوسی، حمیدرضا طاهری، معاون فرهنگی دانشگاه فردوسی و 
جمعی دیگر از مســئولان دانشگاه اعتراضات خود را در خصوص دلایل خودکشی سعید قلی بیگلو و 
مسئولیت دانشــگاه در قبال این مساله بیان کردند.در طی این اعتراضات و صحبت های دانشجویان 
از جمله دوســتان و هم خوابگاهیان آن مرحوم در خصوص استعفای مسئولان مربوطه، دکتر کافی از 
تمام دانشــجویان عذرخواهی کرد و اعلام کرد که ظرف 2۴ ســاعت آینده ابوالفضل غفاری، رئیس 
مرکز مشاوره و توانمندسازی دانشجویان دانشگاه فردوسی مشهد استعفا خواهد داد.همچنین طاهری، 

معاون فرهنگی دانشگاه فردوسی مشهد نیز پذیرفت تا 2۴ ساعت آینده استعفای خود را اعلام کند.

پیروزی واکسن کوو ایران برکت در برابر کرونای 
آفریقایی 

با تحقیق بر روی خون افرادی که واکسن کوو ایران برکت را دریافت کرده بودند، ثابت شد این واکسن 
موفق به شکست سویه آفریقایی کرونا شده است.

برنا نوشت:در اطلاعیه  شرکت دارویی شفا فارمد وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام آمده است: با انجام 
آزمایش برروی خون 10 نفر از افرادی که در فاز اول و 30 نفر از کسانی که در فاز دوم مطالعات بالینی 
واکســن کوو ایران برکت داوطلب شده بودند، ثابت شد آنتی بادی تولیدشده در بدن این افراد قادربه 

شکست واریانت آفریقایی کووید 1۹ است.
این گزارش می افزاید : تحقیقات و تســت خنثی سازی برروی خون این داوطلبان پس از آن صورت 
گرفت که نمونه ای از سویه آفریقایی ویروس در اختیار دانشمندان دارویی ستاد اجرایی فرمان امام قرار 
گرفت و این ویروس پس از انتقال به ســلول برروی خون این افراد که دو دوز از واکســن را دریافت 
کرده بودند تســت شــد و نهایتا آنتی بادی خون این افراد موفق به مهار ویروس شد. پیش از این نیز 
آنتی بادی خون داوطلبان تزریق این واکســن برروی واریانت انگلیســی کرونا تست و مؤفقیت این 

واکسن درآنجا هم ثابت شده بود.
شــرکت دارویی شفا فارمد درخصوص عملکرد واکســن کوو ایران برکت برروی کرونای هندی نیز 
خاطرنشان کرده است: نمونه سویه هندی ویروس هم به تازگی به دست محققان این مجموعه رسیده 
و درحال انتقال آن برروی سلول و انجام تست خنثی سازی برروی آن هستند که پس از پایان تحقیقات 

، نتیجه به اطلاع مردم خواهد رسید.

2380 فرزند امدادبگیر در خانواده هاي جایگزین 
تحت نظارت بهزیستي خراسان رضوي هستند

معاون اجتماعي بهزیســتي خراســان رضوي بر توجه مــددکاران و ناظران فرزنــدان امدادبگیر در 
خانواده هاي جایگزین به وضعیت روحي رواني و شرایط تربیتي و پرورشي فرزندان تأکید کرد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« شــهره شــاهرودی در دومین کارگاه آموزش ســوپروایزري ویژه 
مددکاران و مســئولان فني کلینیک هاي طرف قرارداد دفتر کودکان و نوجوانان بهزیســتي خراسان 

رضوي، این مطلب را عنوان کرد.
وي افزود: اگر چه مسائل زیستي و فیزیکي از قبیل خورد و خوراک و مسائل عادي فرزندان براي ما 
مهم اســت، اما آنچه بیش از این جنبه، اهمیت دارد شرایطي است که فرزند در آن تربیت مي شود و 

رشد مي یابد و آماده ي زندگي مستقل درجامعه مي گردد.
معاون اجتماعی بهزیســتی توضیح داد: در حال حاضر بیش از 2380 فرزند در خراســان رضوي در 
خانواده هاي جایگزین بســر مي برند مسئولیت مددکاران و مسؤولان فني مراکزي که وظیفه  نظارت 
بر زندگي این کودکان را دارند ســنگین توصیف کرد. این کودکان در ســنین 2 تا 26 سال هستند و 
بهزیستي سالانه میلیاردها تومان براي زندگي این فرزندان در کنار خانواده ي جایگزین، هزینه مي کند.
شــاهرودی خاطر نشان کرد: یارانه نگهداري این فرزندان به خانواده هاي جایگزین در سال 1۴00 به 
بیش از یک میلیون و یکصد هزار تومان در ماه رسیده و انتظار مي رود این مبلغ در جهت رفاه ، آسایش، 

تربیت و رشد متوازن و صحیح کودک هزینه شود.
به گفته  شــاهرودي 1230 نفر از این فرزندان در خانواده هاي جایگزین در مشهد بسر مي برند و بقیه 
در شهرستان ها در میان خانواده هاي نسبي و خویشاوندان زندگي مي کنند.این فرزندان در تمام مدت 
اقامت در خانواده هاي جایگزین از کمک هزینه زندگي بهره مند هســتند و از زماني که وارد دانشگاه 

مي شوند هزینه هاي تحصیل را نیز دریافت مي کنند.
وي تأکید کرد: مددکاران و مســئولان فني مراکز و کلینیک هاي مددکاري طرف قرارداد، باید دقت 
بســیار زیادي داشته باشند که این فرزندان از شــرایط مطلوب تربیتي و رشدي برخوردار باشند و اگر 
خانواده ، وضعیتي دارد که رشد و تعالي معنوي و شخصیتي وي در مخاطره قرار مي گیرد باید اقدامات 
مراقبتي و نظارتي را طبق دستورالعمل هاي بهزیستي انجام و گزارش آن را به دفتر کودکان منعکس 

نمایند.

ساخت 4 هزار واحد مسکونی برای مددجویان 
بهزیستی 

رئیس و معاونان پشتیبانی و اجتماعی سازمان بهزیستی کشور، عضو هیأت رییسه کمیسیون اجتماعی 
و دبیر اول آن، مدیران بهزیستی خراسان رضوی و مسئولان محلی سبزوار از پروژه مسکن مددجویان 
بهزیســتی در این شهرســتان بازدید کردند.در جریان این بازدید، رئیس بهزیستی سبزوار گزارشی از 
چگونگی ساخت این پروژه ارائه داد و گفت: این پروژه از سال ۹5 آغاز شده و به دلیل تأخیر در تأمین 
اعتبارات از ســوی سازمان مسکن و شهرسازی، پیمانکار پروژه را رها کرده و مجددا پیمانکار دیگری 
اجرای کار را برعهده گرفته اســت.مرضیه کیانی ادامه داد: پروژه در حال حاضر ۷0 درصد پیشــرفت 
فیزیکی دارد و منتظر تزریق اعتبارات جدید برای اتمام کار هستیم.وی همچنین گفت: این پروژه برای 
خانواده های دو معلولی در نظر گرفته شــده است.به گفته رئیس سازمان بهزیستی کشور،نمی خواهیم 
مددجویان یا گروهی از آن ها در یک مجتمع و در یک بلوک، تجمع داشــته باشند چون هم ایزوله و 

هم انگشت نما می شوند بلکه باید با سایر شهروندان تلفیق صورت گیرد.
دکتر وحید قبادی دانا افزود: مســئله تلفیق مسکن مددجویان باید در تمام پروژه های آینده نیز دیده 
شــود.وی همچنین از عقد قرارداد با بنیاد مســتضعفان در زمینه ساخت ۴ هزار واحد مسکونی برای 
مددجویان این ســازمان در هفته بهزیســتی خبر داد.وی با بیان اینکه مشــکل اصلی مددجویان در 
خانه دار شــدن، عدم توانایی تأمین زمین بود گفت: مقرر شده مسکن و شهرسازی در تمام استان ها 
زمین مورد نیاز برای ســاخت واحدهای مسکونی مددجویان را در اختیار بهزیستی قرار دهد.سرپرست 
بهزیستی خراسان رضوی نیز در این بازدید گفت: تمام پروژه های مسکن در بهزیستی خراسان رضوی 

تلفیق سازی شده و مددجویان ما در میان سایر شهروندان قرار گرفته تند.
وی ســپس به پروژه سبزوار اشــاره کرد و گفت: در اینجا ما در محدودیت انتخاب قرار داشتیم و اگر 
این مکان و پروژه را انتخاب نمی کردیم این فرصت از دســت می رفت. بنا بر این بین دو انتخاب، آن 
را که بهتر بود انتخاب کردیم که حتی الامکان سعی می کنیم با تعامل با سایر پیمانکاران و پروژه های 
اطراف، مســئله را حل و فصل کنیم.در این بازدید، مشکل کسری نقدینگی برای اتمام پروژه توسط 
رئیس بهزیستی سبزوار مطرح شد که رئیس سازمان بهزیستی کشور د ر پاسخ گفت: این 20 واحد در 
ردیف قراردادهای کمک بلاعوض بهزیستی در مورد خانواده های دو معلولی که شامل 1۴0 میلیون 

کمک بلاعوض می شود قرار گیرد تا مشکل آن ها حل شود.

یادداشت 

رئیس انجمن مددکاری اجتماعی ایران مطرح کرد:

قانون حمایت از اطفال؛ پشتوانه مددکاران اجتماعی
رئیــس انجمن مــددکاری اجتماعــی ایران با 
بیان اینکه »مددکاران اجتماعی نقش محوری 
در قانون حمایت از اطفــال و نوجوانان دارند« 
گفت: ایــن قانون پشــتوانه محکمــی برای 
مددکاران اورژانس اجتماعی یا واحدهای اطفال 

و نوجوانان قوه قضاییه محسوب می شود.
ایرنا نوشــت: سیدحسن موسوی چلک با اشاره 
بــه قانون حمایت از اطفــال و نوجوانان اظهار 
کرد: این قانون، نقطه عطفی در سیاســتگذاری 
و قانونگذاری در حوزه مددکاری اجتماعی است 
و این اطمینــان را دارم که تدوین این قانون و 
به تبع آن آیین نامــه حمایت از اطفال می تواند 
الگوی خوبی برای حمایت از ســایر گروه های 
در وضعیــت مخاطره آمیز از جمله زنان باشــد 
به گونه ای که در لایحــه امنیت زنان، باز هم 
نقش محــوری را ســازمان های اجتماعی به 
ویژه اورژانس اجتماعی بهزیســتی و مددکاران 
اجتماعی به عهده دارند.وی ادامه داد: به واسطه 
این قانون و آیین نامــه، مددکاران اجتماعی در 
مواقعــی که حتی احســاس کننــد که ممکن 
اســت خطری کودک را تهدید کند، می توانند 
مداخله کنند و این یک فرصت استثنایی برای 

مددکاران اجتماعی ایران است.
چالش های قانون حمایت از اطفال و نوجوانان

رئیس انجمن مــددکاری اجتماعی ایران ادامه 
داد: مهمترین چالش هایی که در این حوزه برای 

اجرا داریم عدم انجام مسئولیت های پیش بینی 
شــده در قانون و آیین نامه توسط سازمان های 
مرتبط است. این یکی از چالش های جدی این 
قانــون خواهد بود. معمــولا قوانین روی کاغذ 
خوب نوشته می شــود، اما در اجرا باید بگوییم 
که مســئولیت پذیری به اندازه نوشته های روی 
کاغذ عینیت پیدا نمی کند.موسوی چلک افزود: 
چالش بعدی ضعف مدیریت در انجام هماهنگی 
و حرف شــنوی کــه ســازمان ها از ســازمان 
بهزیســتی باید داشته باشند، اســت. در واقع 
پاســخگو بودن سازمان ها در قبال وظایف شان 
به سازمان بهزیستی است که فکر می کنم اگر 
بهزیســتی خودش را باور نکنــد در عین حال 
که این قانون یک فرصت برای این ســازمان 
است به همین شکل این قانون می تواند ضعف 
سازمان بهزیستی را برای تعهد تولی گری نشان 

دهد که امیدوارم اتفاق نیفتد. 
وی گفت: چالش بعدی که در این حوزه داریم 
در واقع نبود زیرســاخت کافی بــرای اجرای 
این قانــون و آیین نامه در همه نقاط شــهری 
و روســتایی اســت. همه جای ایران، اورژانس 
اجتماعی در دســترس مردم نیست. زیرساخت 
ها و نیروی انســانی کافی برای پاسخگویی در 
چنین شــرایطی وجود ندارد و خودش می تواند 
یکــی از موانع جدی برای فراگیری اجرای این 
قانون در کشــور محسوب شــود که امیدواریم 

به مروز زمان ســازمان اداری و اســتخدامی و 
ســازمان برنامه و بودجه و دولت به این درک 
واقعی برســند که تقویت زیرساختارها و نیروی 
انســانی برای ارائه خدمات حاکمیتی در حوزه 
کودکان موضوع مهمتری قلمداد شود و بتوانند 
دسترســی کودکان بــه حمایت های مددکاری 
اجتماعی و ســایر حمایت هــای لازم را فراگیر 

کنند.
تفاوت نوع مداخلات برای کودکان در 

معرض مخاطره
رئیس انجمن مــددکاری اجتماعی ایران گفت: 
هنگامــی که مددکار اجتماعــی در این حوزه و 
بــرای کــودکان در معرض مخاطــره، مداخله 
می کند، بستگی به شرایط کودک نوع مداخلات 
و حمایت هــا متفاوت اســت و نمی توان الگوی 
ثابــت برای همه گروه کودکان نوشــت. گاهی 
مداخله به صورت حمایت از کودک درون خانواده 
است، گاهی مداخله به معنای جداسازی موقت 
یا حتی دائم کودک از محیط زندگی او اســت.

موسوی چلک افزود: بستگی به شرایط کودک 
نــوع حمایت هــا و مداخلات تعیین می شــود؛ 
بنابراین هنگامی که مددکار اجتماعی محور کار 
قرار می گیرد با تشخیصی که می دهد همراه تیم 
تخصصی که پیش بینی شده در مراکز اورژانس 
اجتماع، این حمایت ها انجام می شود. گاهی این 
فرد ایرانی یا تبعه خارجی، نیاز به خدمات سجلی 

یا هویتی و زمانی دیگر نیازمند خدمات آموزش 
و آگاهــی، ارائه خدمــات تخصصی مددکاری، 
مشاوره روانشناســی، حقوقی و درمانی است و 
گاهی لازم است حمایت از خانواده آنها صورت 
بگیرد.وی ادامــه داد: گاهی کودک در معرض 
مخاطره ممکن است دارای معلولیت هم باشد که 
طبیعتا در این شــرایط، حضور مددکار اجتماعی 
مطلع و آگاه می تواند فرصتی باشــد. مددکاران 
اجتماعی با اســتفاده از فرصت  قانونی می توانند 
حمایت از کودکان را در عمل بیشتر مورد توجه 
قرار دهند و ســازمان ها نیز مســئولیت پذیری 
بیشتری در این حوزه داشــته باشند.موسوی با 
یادآوری تصویب آیین نامه اجرایی ماده 6 قانون 

حمایــت از اطفال و نوجوانان در جلســه هیات 
دولت گفــت: این آیین نامه براســاس تکلیفی 
بود که در قانــون به عهده وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی گذاشــته شده بود و چند دستگاه 
محوری و کلیدی در ماده 6 در واقع ذکر شــده 
بود. دســتگاه های محوری در این قانون مانند 
ســازمان بهزیستی کشــور، ثبت احوال، وزارت 
کشــور، نیروی انتظامی، مراجع قضایی، وزارت 
بهداشــت، وزارت آموزش و پرورش و سازمان 
های مرتبط دیگری هســتند کــه طبق همین 
ماده قانونی به استناد وظایف قانونی که از قبل 
داشــتند در صورت لزوم بایــد برای اجرای این 

قانون با سازمان بهزیستی همکاری کنند.

عیسی کلانتری:

اتوبوس خبرنگاران VIP بود؛ رییس جمهور هم می آمد، از آن استفاده می شد!
رئیــس ســازمان محیط زیســت گفت که 
اتوبــوس خبرنــگاران محیط زیســت برای 
مهمانان VIP در ارومیه مورد اســتفاده قرار 
می گرفت و اگر رئیس جمهــوری یا معاون 
اول هم برای بازدید می آمدند، از آن استفاده 

می شد.
ایسنا نوشت: در پی بروز حادثه تلخ واژگونی 
اتوبوس خبرنگاران در حوالی نقده ارومیه در 
حاشــیه بازدید از پروژه احیای دریاچه ارومیه 
در روز دوم تیرمــاه که به فــوت خبرنگاران 
ایســنا و ایرنا انجامید، نه تنها از مســئولان 
سازمان محیط زیست و ستاد احیای دریاچه 
ارومیه کســی عذرخواهی نکرده و اســتعفا 
نداده، بلکه عیسی کلانتری -رییس سازمان 
حفاظــت محیط زیســت- مصرانه می گوید 
که »اتوبوس مناســبی بــرای این بازدید در 
نظرگرفته شــده بود، چون معاینه فنی داشت 
و اگر رئیس جمهوری برای بازدید می آمد، از 

آن استفاده می شد«.
 مشــروح گفت وگوی کلانتری به شرح زیر 

است:
-در پی حادثــه ای که برای اتوبوس 
اســت  آمده  وجود  به  خبرنــگاران 
برای اصحاب  ســوالات بســیاری 
رســانه به وجود آمد و یکی از این 
ســوالات این اســت که چــرا در 
این حادثه تلــخ و ناگوار هیچ کس 
و  نمی گیرد  عهده  بر  را  مســئولیتی 
در بررســی های بسیاری که صورت 
گرفته کدام شخص یا دستگاه مقصر 
بوده و باید پاســخگو باشــد؟ همه 
فقط می خواهند تقصیر را گردن یک 

راننده بیندازند.
کلانتری: شما وقتی می خواهید یک اتوبوس 
را بگیرید باید شرایط خاص خودش را داشته 
باشــد. این اتوبوس شرایطش را داشت. تنها 
20 روز از صدور معاینه فنی اش می گذشــت. 
اتوبوسی بود که برای مهمانان VIP در استان 
از آن اســتفاده می شد. راننده اش گواهی نامه 
پایه یک و بیمه داشــت؛ یعنی همه مسائلی 

که مربوط به اتوبوس بود را داشت.
این اتوبوسی بود که اگر آقای رییس جمهوری 
یا معاون اول هم می آمــد، آن را می آوردند. 
به دلیــل اینکه اتوبوس مرتــب و مجهزی 
بــود و پذیرایی در آن راحت بود و شــرایط 

کرونایی در آن می توانســت به خوبی رعایت 
شود. اتوبوس هیچ مشــکلی نداشت و همه 
ضوابط فنی را داشــت و چه کار می کردیم؟ 
خب راننده در سرازیری آمده و ترمزش خالی 
کرده اســت و تصادف اتفاقیســت که افتاده 

است و چه مسئولیتی باید داشته باشیم؟
ایــن اظهارات شــما بــا بعضی از 
در  حاضر  خبرنــگاران  صحبت های 
این اتوبوس متفاوت است. برخی از 
همین خبرنگاران در هتل جلوی خود 
شما نشستند و گفتند که اتوبوس از 
همان ابتدا ترمــزش کار نمی کرد و 
راننده با دنده ماشــین را در آن پیچ 
و خم کنترل می کرد و مشــکل ترمز 

داشته است.
کلانتری: راننــده زمانی از دنده برای کنترل 
سرعت استفاده کرد که ترمزش مشکل پیدا 
کرد و در همــان زمان کمک راننده اتوبوس 
بلند شــده و دو دقیقه قبل از حادثه به همه 
خبرنــگاران اعلام کرده کــه کمربندهایتان 
را ببندید. این اتوبوس شــرایط استاندارد که 

همان معاینه فنی بود را داشت.
اما خبرنگاران چیز دیگری می گویند؟ 
از صندلی ها  حتی می گفتند بعضــی 

کمربند نداشته است.
کلانتــری: این اتوبــوس کمربند ایمنی داشــته 
و همه خبرنگاران کمربندشــان را بســته بودند، 
کمک راننده هم دو دقیقه قبل از تصادف از آن ها 
خواسته که کمربندهایشان را ببندند و همه این ها 
را پلیــس تحقیق کرده اســت. اتوبوس از پلیس 
راه عبور کرده و مهر تایید را گرفته اســت. آقایان 
می گوینــد چرا از جاده فرعی رفتید؟ خب ســد و 

تونل در جاده فرعی بود. در جاده اصلی نبود.
همیشــه هم می رفتیــم و یکــی از دلایل 
انتخاب این اتوبوس این بود که همیشــه از 
این مســیر تردد می کــرد و راننده به منطقه 

آشنایی داشت.
یعنــی همیشــه این اتوبــوس را 

می گرفتید؟
کلانتری: اصلا ایــن اتوبوس برای مهمانان 
وی آی پی بود. این انوبــوس را از کارخانه 

سیمان می گرفتیم.
اتوبوس  که چــون  گفته می شــود 

رایگان بود، آن را گرفتید؟
کلانتــری: اینطــور نیســت. در آنجا همه 

واحدهــای تولیدی، ســتاد احیــاء را کمک 
می کنند و کارخانه ســیمان اتوبوس را اجاره 
کرده و اتوبوس مدیران کارخانه سیمان بود.

اتوبوســی که ۱۵ سال از ساخت آن 
همه  اســت  ممکن  می گذرد، چطور 
برگزاری  بــرای  و  کامل  امکاناتش 

چنین تور رسانه ای مناسب باشد؟
کلانتری: این اتوبــوس اگر امکاناتش کامل 

نبود، نباید به آن معاینه فنی می دادند.
اظهارات مســئولان  برخی  از  امــا 
اینگونه بر می آید که اصلا چک نشده 

است؟
کلانتری: پس 20 روز پیش چه کسی به این 

اتوبوس معاینه فنی داده است؟
البته درباره معاینه فنی و نحوه صدور 
آن نیز ابهاماتی مطرح شــده، آن را 

زیر سوال می برند و گفته می شود که 
این  بوده است. نظر شما در  صوری 

باره چیست؟
کلانتــری: به هر صورت وقتــی راننده یک 
اتوبوسی به شما می گوید که من معاینه فنی 
دارم و به مرکز صــدور هم مراجعه می کنید 
و اســتعلام می گیرید و این معاینه فنی تایید 
می شود، چه باید کرد؟ اتفاقی است که افتاده 

است!
نبود  بهتــر  می گویند  خبرنــگاران 
یــک اتوبوس نوتر از یک شــرکت 
می کردید؟  اجــاره  معتبر  حمل ونقل 
البتــه شــخصا هــم ســال ها در 
با  مرتبط  حوزه هــای  ماموریت های 
منابع طبیعی و محیط زیست حضور 
داشتم و همواره امکانات از اتوبوس 
تا اسکان و... در حداقل ممکن برای 

خبرنگاران بوده است.
کلانتــری: اتوبوس بایــد معاینه فنی و بیمه 
داشته باشــد و راننده اش گواهینامه پایه یک 
داشته باشد؛ شرایطتش است. معاینه فنی که 
دارد؛ یعنی از نظر فنی مشکلی ندارد، اما این 
اتفاقی است که افتاده است. چه می شود کرد؟

با توجه به بــروز این حادثه ناگوار و 
تلخ آیا فکــر نمی کنید که باید برای 
دیگر شــرایط  تورهای رســانه ای 
بهتری را بــرای خبرنگاران در نظر 
پروتکل هایی  تعریــف  با  تا  بگیرید 
جلوی بروز چنیــن حوادثی را برای 

همیشه بگیرید؟
کلانتــری: به نظــر من وزارت ارشــاد باید 
به صورت کلــی ضوابــط و پروتکل هایی را 
بــرای خبرنگاران به عنــوان پروتکلی برای 
اعزام خبرنگاران اعلام کند تا همه دستگاه ها 

موظف به اجرای آن شوند.
آیا شــما با هیچ کــس از متولیان 
برگزاری این تور رسانه ای برخوردی 

نکرده اید؟
کلانتری: هم اکنون دادگاه در حال بررســی 
اســت و متولیان برگزاری این تور رسانه ای 
دیروز در ارومیه در دادســرا بودند و از پلیس 
راه تا مدیر محیط زیســت، کارخانه سیمان، 
ســتاد احیاء و مدیر پروژه همه شان را برای 
بازجویــی احضار کرده بودنــد و باید منتظر 
باشــیم، ببینیم چه می گویند و نتیجه به کجا 

خواهد رسید؟
اگر شــما تخلفــی را در این زمینه 
مشاهده کنید و به شما تخلف برخی 
در بــروز این حادثه ثابت شــود، با 

آن ها برخورد خواهید کرد؟
کلانتری: قطعا اگر تخلفی شده باشد، برخورد 

خواهد شد.
اســتانی  مســئولان  از  برخــی 
اظهارنظرهایی کــرده بودند که داغ 
خبرنــگاران را تازه تر کــرد و بعضا 
گفتــه بودند که ایــن اتفاق طبیعی 
بود و نیازی به این همه فضاســازی 
اینکه دریاچه  یا  رسانه ای نداشــت 
ارومیه به شهید نیاز داشت و... . نظر 

شما در این زمینه چیست؟
کلانتــری: حــالا دیگر مــا در حیطه آن ها 
دخالت نمی کنیم و خودشان باید پاسخگوی 

اظهاراتشان باشند.
انتقاداتی به نحوه بازدید شــما شده 
بود و خبرنگاران و مردم گفته بودند 
که نحوه نشستن شما و برخوردتان 
درست نبود و اینطور به نظر می رسید 
که برای شــما مهم نیست که این 

اتفاق افتاده است.
کلانتری: این حرف های مزخرف چیست که 
زده می شود؟ ما ســاعت ۴5 دقیقه بامداد از 
بیمارســتان به هتل رســیدیم و بندگان خدا 
)خبرنگاران( ناهار هــم نخورده بودند. گفتم 
چیزی بخورید و ما هم می رویم بیمارســتان 

دنبال زخمی ها.
ایــن چه حرفی اســت کــه می گویند نحوه 
نشســتن چرا اینجوری اســت؟ ساعت یک 
ربع به یک بامداد بود و همه خسته و کوفته. 
خانم ها هم که داخل هتل خســته و زخمی 
بودند و من به آن ها حق می دهم که عصبانی 
باشند. گفتیم پاشید برید دست و صورت تان 
را بشویید، غذا بخورید و به خودتان برسید و 

فردا با هم صحبت می کنیم.
اگر در آخر نکته ای دارید، بفرمایید.

کلانتری: ما از بروز ایــن اتفاق بارها اظهار 
تاسف کردیم و به خانواده هایشان هم تسلیت 
گفتیم و همــواره پیگیر زخمی ها هســتیم. 
ان شاء الله این سه نفری هم که هنوز بستری 
هستند و حال خوبی دارند، به زودی مرخص 

می شوند. 

این حرف های مزخرف 

چیست که زده می شود؟ ما 

ساعت 45 دقیقه بامداد از 

بیمارستان به هتل رسیدیم و 

بندگان خدا )خبرنگاران( 

ناهار هم نخورده بودند. 

گفتم چیزی بخورید و ما هم 

می رویم بیمارستان دنبال 

زخمی ها. این چه حرفی 

است که می گویند نحوه 

نشستن چرا اینجوری است؟ 

ساعت یک ربع به یک بامداد 

بود و همه خسته و کوفته. 

خانم ها هم که داخل هتل 

خسته و زخمی بودند و من 

به آن ها حق می دهم که 

عصبانی باشند
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نقاشی گمشده »رامبرانت« از خانه ای در ایتالیا 
سر درآورد

یکی از تابلوهای نقاشــی »رامبرانت« که مدت  طولانی گم شــده بود در یک خانه واقع در ایتالیا 
کشف شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از سی ان ان، تابلو نقاشی که توسط »رامبرانت« نقاش 
سرشناس هلندی در سال 1632 خلق شده بود و مدت ها اثری از آن نبود، در خانه ای واقع در »رُم« 

کشف شد.
این تابلو رنگ روغن صحنه ای را به تصویر می کشد که در آن سه مرد خردمند با مسیح )ع( ملاقات 

می کنند. 
این نقاشــی در سال 2016 زمانی کشف شد که نقاشی بر اثر افتادن از دیوار آسیب دیده بود و برای 

مرمت به کارشناسان ارسال شده بود.
پیش از آن، این خانواده ایتالیایی فکر می کردند این نقاشی اصل نیست اما کارشناسان در این مورد 
تردید داشــتند. در نهایت یک آکادمی هنری واقــع در »رُم« این اثر را به عنوان یکی از آثار اصل 

»رامبرانت« شناسایی کرد.
کارشناسان آثار »رامبرانت« معتقد بودند این نقاشی از بین رفته است و فقط کپی هایی از این نقاشی 

در روسیه و سوئد به جای مانده اند.
ابعاد 5۴ در ۴۴.5 ســانتی متری این نقاشــی که در »رم« کشف شده است و همچنین به کار رفتن 
تکنیک خاصی در آن که در بین هنرمندان چیره دست هلندی حوالی 1630 میلادی رایج بوده است 

از عواملی به شمار می روند که اصالت این اثر را تایید می کنند.
این نخستین باری نیست که یکی از نقاشی های »رامبرانت« که گمان می رفت گمشده یا از بین رفته 
باشــد در سال های اخیر کشف می شود. سال گذشته کارشناسان اعلام کردند یک تابلو نقاشی که 
بــرای دهه های متولبی در زیرزمین یک خانه نگهداری شــده بود احتمــالا یکی از آثار اصل این 

هنرمند است.

»همیشه برای تو« نماینده ایران در جشنواره 
فیلم مورد تایید »بفتا«

فیلم کوتاه »همیشــه برای تو« به تهیه کنندگی و کارگردانی وحید کشاورز منتخب بخش مسابقه 
دهمین دوره جشنواره کارمارسن بی )ولز، انگلستان( »Carmarthen Bay Film Festival« شد. 

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، جشــنواره کارمارســن بی مورد تایید آکامی بفتا 
است، و برندگان سه جایزه بهترین فیلم کوتاه، برای رقابت در جوایز بفتا 2021 معرفی خواهند شد.

دهمین دوره جشنواره کارمارسن بی )ولز، انگلســتان( »Carmarthen Bay Film Festival« به 
دلیل شرایط موجود و ویروس کرونا به صورت آنلاین، برگزار شد.

فیلم کوتاه همیشه برای تو به کارگردانی وحید کشاورز، فیلم ساز ایرانی در انگلستان تولید شده و در 
خلاصه داستان آن آمده است: »کیتی به خاطر تصادفی که او راننده اش بوده، همسر و فرزنده هنوز 
به دنیا نیامده شــان را به کشتن می دهد. او حالا با مشکلات روحی روانی بسیاری درگیر است و از 
قرص های مختلف ضد افسردگی کمک می گیرد. تا این که یک روز تصمیم می گیرد که با مصرف 

قرص های زیاد خود را بکشد که در تخلیاتش شوهرش را می بیند و ...«
آلوارو سی آلوارز و شوآنا ریدگارد، بازیگران فیلم کوتا همیشه برای تو هستند.

از دیگر عواملی که در ســاخت این فیلم همکاری داشــته اند می توان به، فیلم بــردار: جانی بامر، 
آهنگ ســاز: تریفون کوتسورِلیز، طراح صحنه: وندی پری، تدوین: وحید کشاورز و عبدل الکدیری، 
صدابــردار و طراحی صدا: ماریو جناری، مدیران تولید: هادی لطــف آبادی و هدی اباذری و مدیر 

رسانه ای: فرنوش آباء اشاره کرد.
وحید کشاورز که فوق لیسانس فیلمسازی اش را از دانشگاه کینگستون لندن دریافت کرده، اکنون 
دانشجوی دکترای فیلمسازی است. از فیلم های دیگر او که در انگلستان ساخته شده اند، می توان به 
مستند »پستچی« »Postman«، مستند »آبالون« »Abalon« که برنده جشنواره فیلم لندن شده 

و فیلم کوتاه داستانی »UnExposed« اشاره کرد.
 

جدایی نادر از سیمین« در جمع 10 فیلم برتر 
سینمای بین الملل قرار گرفت

»جدایی نادر از سیمین« ساخته »اصغر فرهادی« در کنار فیلم هایی از »اینگمار برگمان« و »آکیرا 
کوروساوا« به فهرست یک روزنامه آمریکایی از 10 فیلم برتر سینمای بین المللی راه یافت.  

 The( بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از ایرنا، روزنامه آمریکایی اســپوکزمن-ریویو
Spokesman-Review( که سومین روزنامه پرمخاطب در واشنگتن است، چندی پیش در مطلبی 
10 فیلم برتر سینمای بین الملل را معرفی کرد، فیلم هایی که در خارج از حلقه هالیوود و با چاشنی 

ارزش ها و سبک زندگی مردم در کشور مبدا ساخته شده بودند.
در کنار تولیدات سینمایی کشورهایی چون انگلیس، سوئد، آلمان و هند، فیلم جدایی نادر از سیمین 
ساخته اصغر فرهادی نیز به نمایندگی از ایران به این فهرست راه یافت. روزنامه اسپوکرمن-ریویو 
جدایی نادر از سیمین فرهادی را یک داستان خانوادگی توصیف کرده است که تصویری پیچیده و 

صادقانه از زندگی در جامعه ایرانی ارائه می دهد.
جدایی نادر از سیمین )A Separation( پنجمین اثر سینمایی اصغر فرهادی است که در سال 2012 
جایزه اسکار بهترین فیلم غیرانگلیسی زبان را از آن خود کرد. این درام 123 دقیقه ای روایتگر داستان 
طلاق یک زوج از طبقه متوسط جامعه است و مشکلاتی که با استخدام پرستار برای مراقبت از پدر 

بیمار نقش اول مرد داستان ایجاد می شود.
جدایی نادر از ســیمین علاوه بر دریافت اسکار، در شصت و یکمین دوره جشنواره بین المللی فیلم 
برلین نیز جایزه خرس طلایی برای بهترین فیلم و جایزه خرس نقره ای برای بهترین بازیگر مرد و 
بازیگر زن را برد.  این فیلم همچنین برای اولین بار در تاریخ سینمای ایران، به فهرست نامزدهای 

اسکار بهترین فیلمنامه نیز راه یافت.
فیلم  شهر خدا )2002( از برزیل، در حال وهوای عشق)2000( از چین، دیو و دلبر )1۹۴6( از فرانسه، 
درام علمــی- تخیلی متروپلیس )1۹2۷( از آلمان، درام پاتر پانچالی )1۹55( از هند، هشــت و نیم 
)1۹63( از ایتالیا، سریر خون )1۹5۷)  از ژاپن، مُهر هفتم )1۹5۷)  از سوئد و فیلم رازآلود مرد سوم 

)1۹۴۹( از انگلیس، دیگر فیلم های حاضر در این فهرست بودند.

کتابخانه ملی 18 مجموعه سند تاریخی را خرید
ســازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران برای جمع آوری و حفظ اسناد ملی، 2۴5 ردیف اسناد برگی و 

طوماری شامل 18 مجموعه و برخی متعلق به سه قرن پیش، را خرید.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی ســازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران، 
جلســه 138 کارگروه ارزیابی و خرید اسناد آرشیوی غیردولتی با حضور معاون اسناد ملی و اعضای 
کارگروه برگزار شــد. سکینه خراج رئیس اداره اســناد خریداری و اهدایی اداره کل فراهم آوری و 
ارزشیابی اسناد سازمان جزئیات خرید این مجموعه  سندی  را تشریح کرد.در این جلسه 18 مجموعه ) 
2۴5 ردیف( اسناد برگی و طوماری شامل فرمان، احکام محکمه، خطابی شاه قاجار، حکم مقام صدر 
دیوان خانه، وقف نامه، عقدنامه برگی و دفترچه ای، طلاق نامه، تعلیقه، تقســیم نامه و وصیت نامه 
بررسی، ارزیابی کارشناسی و قیمت گذاری شد.وی تصریح کرد: در این مجموعه با ارزش تاریخی 
اسناد دیگری شامل زایچه نامه، مصالحه، مبایعه و اجاره نامه، مزارعه نامه، اجیر نامه، صورت اموال 
و متروکات، بخشــش نامچه، شراکت نامچه، خطاب نامچه، باطل نامچه، رسید و یادداشت نامچه 
وجود دارد.خراج در ادامه با اشــاره به دیگر اسناد این مجموعه تاریخی نظیر اوراق حکیمه، وکالت 
نامه، استشــهاد و استعلام، ذمه نامه، قبوض و بروات مالی، آلبوم ها و قطعات عکس، دفاتر تجاری، 
میناتور، نقشه رنگی، اسکناس دوره ناصری، چک و سفته، تمبر، نشریه، جزوه، انواع کارت پستال و 

واکیسناسیون، لیبل، رونوشت شناسنامه، گواهی های تحصیلی و کتابچه  پرداخت.
وی خاطرنشــان کرد: این مجموعه ها متعلق به دوره زمانی )11۷۴-1۴16ق(، )12۹6-13۷5ش(، 
)1۹۷5-1۹10م( و )1280یزدگردی( از مناطق مختلف کشور،  به ویژه کرمان، یزد، فارس، قزوین، 

تبریز، اصفهان، تهران بود که بررسی، ارزیابی کارشناسی و قیمت گذاری شد.

خبر

مردم بیشتر دنبال 

ستاره های سینما هستند که 

این ستارگان عموما قیمت 

بالایی داشته و سیما به دلیل 

رسالت های سازمانی خود 

نبایستی پیرو ستاره ها باشد 

و بیشتر باید ستاره سازی 

کند و نیز هزینه های گزاف 

درخواستی ستارگان برای 

سیما قابل تامین نیست؛ 

این در صورتی است که در 

سینماهای خانگی بیشتر 

بودجه خود را صرف تامین 

ستارگان کرده تا بتوانند اثر 

خارق العاده  با اقبال فراوان 

تولید کنند

آغاز طرح جمع آوری قرآن و کتب ادعیه فرسوده در خراسان شمالی

آرامگاه فردوسی و باغ نادری به روی گردشگران در مشهد گشوده شد

مدیر عامل مؤسســه دارالقرآن عترت خراسان 
شــمالی از آغاز طرح جمع آوری قرآن و کتب 

ادعیه فرسوده در استان خبر داد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، محمد تقی رمضان زاده، با اشاره به اینکه 
حجم زیادی قرآن و کتب دینی در مســاجد و 
مدارس وجود دارد و گذشت سال ها و استفاده از 
آن به طور حتم موجب فرسودگی این کتاب ها 
شده است، اضافه کرد: بی توجهی به این مسئله 
معصیت محســوب می شــود و با این اوصاف 
نیازمند توجه و محافظت ویژه ای اســت و طرح 
جمــع آوری و تعویض قرآن های فرســوده با 
هدف ترویج فرهنگ صحیح حفظ و نگهداری 
قرآن، به اجرا گذاشــته شده است و کتاب هایی 
که قابل صحافی باشد مرمت شده و دوباره در 

اختیار مردم قرار خواهد گرفت.
رمضان زاده با اشــاره به اینکه بسیاری از افراد 
نمی دانند پس از کهنه شدن کتاب قرآن و سایر 

کتاب های دینی، چگونه آن را نگهداری کنند، 
گفت: حفظ این کتب یکی از اهداف مورد نظر 
در طرح یاد شــده اســت، البته امحای قرآن ها 
بــه صورت شــرعی و با در نظــر گرفتن همه 
موارد لازم صورت می گیرد، قرآن های کهنه به 
صورت خمیر در آمــده و تبدیل به مقوا و جلد 
قرآن می شود و در این چرخه تولید دوباره قرآن 

شکل می گیرد.
مدیر عامل مؤسســه دار القرآن عترت خراسان 
شــمالی با اشاره به اینکه طرح جمع آوری قرآن 
و کتب ادعیه فرســوده از اردیبهشت ماه سال 
جاری آغاز شده است، افزود: هدف از انجام این 
کار، جمع آوری قرآن های مســتعمل و فرسوده 
از مســاجد، تکایا و منازل اســت که خانواده ها 
به علت محدودیت شــرعی امکان امحاء آن را 

ندارند.
وی در خصوص روش امحای اوراق قرآن های 
فرســوده اظهار کرد: دار القران عترت خراسان 

شمالی مقدمات لازم جهت ساخت حوضچه ای 
که خطوط قــرآن پس از قــرار گرفتن در آن 
کاملا از بیــن می رود را فراهم می آورد، پس از 
این مرحله، عملیات خمیــر کردن کاغذ انجام 
می شود و خمیر تولیدی با انتقال به چرخه تولید 
کارتــن جهت صحافی جلد قرآن ها به کار برده 

می شود.
جمع آوری ۲۰۰۰ جلد قرآن فرسوده در 

خراسان شمالی
حســین اربابی، مدیر اجرایــی طرح جمع آوری 
قرآن و کتب ادعیه فرسوده خراسان شمالی نیز 
در گفت و گو با ایسنا، بیان کرد: تاکنون 2000 

جلد قرآن فرسوده جمع آوری شده است.
وی در رابطه با مدت زمــان اجرای این طرح، 
بیان کرد: برای این مدت زمان خاصی مشخص 
نشــده است و اجرای این طرح نامحدود خواهد 
بود که برای اجرای این طرح مشــارکت مردم 

بسیار ضروری است.

مجموعه های تاریخی آرامگاه فردوســی و باغ 
نادری پس از هماهنگی  با معاونت بهداشــتی 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد و تاکید بر رعایت 
دقیق پروتکل های بهداشــتی پیشگیرانه برای 
بازدید گردشــگران و عموم مردم در مشــهد 

بازگشایی شدند.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از ایرنا، مدیر روابــط  عمومی و امور فرهنگی 
اداره کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  
دستی خراســان رضوی روز یکشنبه با اعلام 
این مطلب گفت: برای بازگشــایی مجدد این 
مجموعه ها، با دانشــگاه علوم پزشکی مشهد 
مکاتبه شــده و معاونت بهداشــتی دانشــگاه 
به اســتناد طرح جامــع مدیریت هوشــمند 

محدودیت هــای مصوب ســتاد ملــی کرونا، 
بازگشــایی این دو مجموعه گردشگری را در 

شرایط فعلی بلامانع دانسته است.
امیر ضیاییــان افزود: براســاس نامه معاونت 
مانند  این مجموعه ها  بازگشــایی  دانشــگاه، 
لیســت مشاغل گروه دو شــامل بوستان ها و 
مراکز تفریحی، منوط به انجام نشــدن فعالیت 
گروهی و جمعی، در شــرایط کنونی کرونایی 
نارنجی( بلامانع  شهرستان مشــهد )وضعیت 

است.
وی ادامه داد: در خصوص فعالیت قسمت های 
موزه ای و سربســته این اماکــن نیز، پس از 
بازدید میدانی و بررســی دقیق شــرایط این 
اماکن از نظر پروتکل های بهداشــتی، اعلام 

نظر خواهد شد.
آرامگاه فردوسی در باغی مصفا به وسعت 6.5 
هکتار در 20 کیلومتری شــمال غربی مشهد 
در مســیری منشعب از جاده مشهد به قوچان،  
که در سالیان اخیر »بلوار شاهنامه« نامگذاری 
شده، قرار دارد.این آرامگاه دارای بخش اداری، 
کتابخانه، سالن غذاخوری، موزه و نیز بقایایی 
از توس قدیم اســت و تندیسی از فردوسی به 
عنوان شاهکار هنری ابوالحسن خان صدیقی 
از مجسمه سازان مشــهور در آن نصب شده 
اســت.در محوطه درون باغ،  آرامگاه فردوسی 
و مهدی اخوان ثالث شــاعر نامدار معاصر قرار 
دارد و مهرماه پارسال نیز پیکر استاد محمدرضا 
شجریان، خسرو آواز ایران، در محوطه آرامگاه 

فردوسی به خاک سپرده شد.
در 50 متری بیرون باغ آرامگاه فردوســی نیز 
آرامستان شعرای مشــهد قرار دارد که در آن 
شاعران نامدار معاصر از جمله عماد خراسانی، 
احمد گلچین معانــی، احمد کمال پور، محمد 
قهرمان و عشــرت قهرمان به خاک ســپرده 

شده اند.
آرامــگاه و باغ مــوزه نادری نیز بنایی اســت 
که به یادبود نادرشــاه افشــار بنا شده و بعد از 
حــرم مطهر حضرت امام رضــا )ع( و آرامگاه 
فردوسی، بیشترین بازدیدکنندگان گردشگران 

در مشهد را به خود اختصاص داده است.
ایــن بنای زیبا و دیدنی در باغی به مســاحت 
حدود 1۴ هزار و ۴00 متر مربع در ضلع شمال 

غربی چهارراه شهدای مشهد ساخته شده و با 
وجود مجسمه های زیبا و موزه غنی و دیدنی 
در میانه باغ، جاذبــه ای با رنگ و بوی تاریخ 

برای شهر مشهد محسوب می شود.  
نادرشاه افشــار از پادشــاهان قدرتمند ایران 
زمین بود که برای بازپس گرفتن و گســترش 
مرزهای ســرزمین ایران عمر و جوانی خود را 
صرف جنگهــای مختلف با متجاوزان کرد که 
مقبره وی در این بوستان سرسبز و بزرگ قرار 
دارد که در این محل تندیس وی بر فراز اسب 
در کنار سربازانش خودنمایی می کند. خراسان 
رضوی دارای بیش از هزار و ۷50 اثر تاریخی، 
فرهنگی و معنوی ثبت شــده در فهرست آثار 

ملی است.

صبح امروز وضعیت شبکه نمایش خانگی را بررسی می کند:

پیچ و خمِ سینمای خانگی
این روزها صدا و سیما در 
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میــان مــردم از اقبال 
برخوردار  قبلی خــود 
اســتقبال  و  نبــوده 
کمتری از فیلم های در 
حال پخش سیما داشته و 
با گســترده شدن فضای 
حضــور  و  مجــازی 
برنامه هــای متفــاوت و 
متعــدد اقبال مــردم به 
نمایش هــای  ســمت 
خانگی رفته اســت؛ این در حالی اســت که 
برخــی از کارشناســان و مــردم از وضعیت 
فیلم های پخش شده در بستر فضای مجازی 
گلایه داشــته و ایــن فضــا را ترویجی بر 

فاحشگی می دانند.
برای بررســی بیشــتر این موضوع به سراغ 
محمد لسانی، یک کارشناس و مدرس رسانه 
رفته و با او به گفت گو نشسته که در ادامه به 

آن می پردازیم: 
یک کارشــناس و مدرس رســانه می گوید: 
سازمان صدا و سیما مجاری تولید گسترده ای 
دارد کــه با ارتباط با معاونت ســیما به تولید 

محتوا می پردازند.
محمد لســانی در مصاحبه با خبرنگار صبح 
امروز، می افزاید: معاونت امور اســتان ها نیز 
تولیداتی برای ســیما داشته که سبب انتشار 
تولیدات متعددی از ســازمان صدا و ســیما 

است.
مشکلات مالی؛ چالش جدی سیما 

وی ابــراز می کند: تلویزیــون ایران از جنبه 

ســبقه و سابقه و نیز جنبه کیفیت تنها کانال 
رســمی و معتبر بوده، در طول سنوات دچار 
پیچ و خم های متعددی شــده و مشــکلات 
مالی در سال های اخیر سبب محدودیت ایده 

و تفکر در سفارشات سازمان شده است.
لسانی بیان می کند: در صدا و سیمای ایران، 
تهیه  کنندگان پــر کاری نیز حضور پررنگ 
دارند که همین سبب شــده تا فضایی برای 

تهیه کنندگان جوان وجود نداشته باشد.
سرمایه آوری شبکه های نمایش خانگی

ایــن کارشــناس و مدرس رســانه توضیح 
می دهد:  هم راستای فرصت ها و تهدیدهای 
موجــود در فضای صدا و ســیما، بازار مالی 
گسترده ای در شبکه های نمایش خانگی که 
در برندهــای پخش آنلاین ایجاد شــده که 

ظرفیت گسترده ای دارد.
وی ادامــه می دهد: پیش از این ذهنیت افراد 
از ســینمای خانگی بیشــتر به سمت سوپر 
لبنیاتی رفتــه که در کنار دیگــر اجناس به 

فروش فیلم نیز می پرداختند.
لسانی می گوید: در سه سال اخیر با رونمایی 
و راه انــدازی از مجموعه هــای آپــارات و 
نماوا، بســتر بسیار گســترده ای برای پخش 
ویدیوهای خانگی مهیا شــده است که آورده 

مالی مناسبی نیز دارد.
تفاوت، تنوع و جذابیت در فیلم های 

سینمای خانگی
وی  تفاوت فیلم های ســینمای خانگی و 
صدا و ســیما را این گونه تشــریح می کند: 
اولین و مهمترین تفــاوت، تنوع و جذابیت 
در فیلم های ســینمای خانگــی بوده و نیز 

دومین تفاوت، مخاطب گیرا و پیگیر بوده و 
علاوه بر این دو گزینه اورده مالی و سرمایه 
خوب سبب شده که سینمای خانگی دارای 

جذابیت گسترده ای باشد.

صدا و سیما بودجه ای برای تامین 
ستارگان ندارد

این کارشــناس رســانه در خصوص علت 
اقبــال مردم از ســینمای خانگــی تبیین 
می کند: مردم بیشتر دنبال ستاره های سینما 
هســتند که این ســتارگان عموما قیمت 
بالایی داشــته و سیما به دلیل رسالت های 
سازمانی خود نبایستی پیرو ستاره ها باشد و 
بیشتر باید ستاره سازی کند و نیز هزینه های 
گزاف درخواستی ستارگان برای سیما قابل 
تامین نیســت؛ این در صورتی است که در 
ســینماهای خانگی بیشــتر بودجه خود را 
صرف تامین ســتارگان کرده تا بتوانند اثر 

خارق العاده  با اقبال فراوان تولید کنند.
وی اذعــان می کند: ســینما در شــرایط 
کرونایی در طی دو ســال های اخیر افول 
قابل توجهی داشته، عموما مصرف مردم به 
سمت سینمای خانگی رفته و خانه نشینی 

کرونایی نیز در این اقبال موثر است.
سینمای خانگی؛ ابزاری در دست تهیه 

کنندگان برای تولید فیلم های فاخر
لســانی در پاســخ به خبرنگار صبح امروز 
در خصــوص صحت این کلیشــه« تبدیل 
ســینمای خانگی به صفحه نمایشی برای 
ترویــج فاحشــگی و بی غیرتــی« اظهار 
می کند: بــه اعتقاد من ســینمای خانگی 
یک هویت نامناســب بــرای ابراز و ترویج 
بی غیرتی نبوده بلکه یک ابزاری است که 
می تواند در اختیار نمایش آثار فاخر با بیننده 

بالا باشد.
وی ادامــه می دهــد: اگر امــروز وضعیت 

ســینمای خانگی ما به این سمت کشیده 
شده ناشــی از سودآوری بوده که معادلات 
را پــول و درآمدزایی تعریــف می کند و به 
همین جهت هرچــه دیالوگ ها رکیک تر و 
خشــونت بیشتر باشــد، و بی بندو باری و 
عشــق های مثلثی و مربعی و چند ضلعی و 
انواع روابط بی بندو بار که در این تولیدات 
قابل مشاهده است بیشتر به خاطر این است 
مرزهای خــود را جدا از مرزهای رســانه 
رســمی تعریف کرده و این تعریف هویت 
دچار معضلی شــده است که معادله سود و 

سرمایه تصمیم گیر است. 
ابراز می کنــد: به نظر می رســد  لســانی 
چارچوبی که توسط مجلس شورای اسلامی 
مصوب شد که نظارت بر پخش گسترده در 
فضای مجازی بر عهده صاترا‹ نهاد فراگیر 
صوت و تصویر فراگیر ضلع ســازمان صدا 
و ســیما باشد، هنوز موفق به توازن در این 
حوزه نشــده و هنوز در حال پنجه انداختن 
اســت و فیلم هایی به قول معــروف از درِ 

پشتی رد شده و منتشر می شود.
وی در پایــان متذکر شــد: نظام صوت و 
تصویر فراگیر ما اعم از متن و ایده و تولید و 
پخش، نیاز است در یک چارچوب در دست 

اهالی فن نقش بگیرد.
سخن آخر

امید است صدا و سیما با تغییر در رویه خود 
و افزایش بودجه این سازمان و نهاد شاهد 
برنامه های با کیفیت و تولیدات با محتوای 
در این سازمان بوده تا اقبال مردمی بیشتر 

به سمت این نهاد رسمی هدایت شود.
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استاندار خراسان رضوی:

اجازه گسترش حاشیه شهر مشهد را 
نمی دهیم

اســتاندار خراســان رضوی با تاکید براینکه اجازه گسترش حاشیه شهر مشهد را به هیچ عنوان 
نخواهیم داد، بیان کرد: در شورای تامین مصوب کرده ایم که هر دستگاه و مدیری در این زمینه 

کوتاهی کند، به شدت با آن برخورد می کنیم. 
محمدصادق معتمدیان در جلســه جمع بندی سفر اعضای کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی به مشهد که در دفتر استاندار برگزار شد، اظهار کرد: یکی از موضوعاتی که طی چند ماه 

گذشته در آن ورود پیدا کرده و متمرکز شده ایم، حاشیه شهر مشهد است.
اســتاندار خراسان رضوی با بیان اینکه جمعیت حاشیه نشین مشهد یک میلیون و 250 هزار نفر 
است، افزود: سرانه حاشیه شهر مشهد در حوزه آموزشی حدود 2 متر و در فضای سبز، ورزشی و 

درمانی هم پایین است.
وی بیان کرد: با همکاری مجلس شــورای اسلامی در روزهای پایانی سال گذشته یک ردیف 

مستقل برای حاشیه شهر مشهد اختصاص یافت که رقم آن 50
میلیارد تومان است و امیدواریم تقویت شود.

معتمدیان با اشــاره به اینکه شهر مشهد طی ســالیان اخیر طرح تفصیلی نداشته است، افزود: 
با پیگیری های صورت گرفته تا ۹0 درصد طرح تفصیلی شــهر مشــهد را تهیه کرده ایم و طی 

هفته های آینده به تصویب خواهد رسید.
استاندار خراسان رضوی در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره به وضعیت معتادان متجاهر 
خاطرنشان کرد: در بحث جمع آوری معتادان متجاهر تاکنون حدود 6000 نفر را جمع آوری و در 

این راستا هم بانک اطلاعاتی ۹000 معتاد متجاهر را تکمیل کرده ایم.
وی با بیان اینکه در هر هکتار از حاشیه شهر مشهد ۴۹0 نفر سکونت دارند و این 10 برابر میانگین 
کشوری است، تاکید کرد: حدود 6 هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز داریم تا بتوانیم حاشیه شهر مشهد 

را از نظر خدمات زیربنایی و روبنایی به میانگین کشوری برسانیم.
معتمدیان با قدردانی از نگاه مقام معظم رهبری در خصوص حاشــیه شــهر مشــهد، ادامه داد: 
خوشبختانه در ستاد ملی بازآفرینی که با حضور برخی وزرا برگزار شد، چهار هزار میلیارد تومان 

اعتبار تصویب شد و رقم دو هزار میلیارد تومان آن هم مصوبه ای بود که از دولت گرفتیم.
استاندار خراســان رضوی به معرفی تعدادی از پروژه های تعریف شده برای حاشیه شهر مشهد 
پرداخت و گفت: 51 درمانگاه، 800 کلاس درس، ۹ مجتمع فرهنگی ورزشی بزرگ با محوریت 
مســجد و پایگاه های مقاومت، ۹ کلانتری، واحدهای اورژانس اجتماعی و هشت واحد مهارت 

آموزی در حاشیه شهر مشهد جانمایی شده اند و زمین های احداث آن ها مشخص شده است.
وی با اشــاره به بحث ساخت بیمارســتان 5۴0 تخت خوابی حاشیه شهر مشهد، گفت: موضوع 
ساخت این بیمارستان را سال گذشته دنبال کردیم و ماده 23 آن را هم اخذ کردیم. در این راستا 
اعتبار 250 میلیارد تومانی آن امسال داده خواهد شد تا عملیات ساخت آن به همراه 51 درمانگاه 

حاشیه شهر مشهد آغاز شود.
معتمدیان با تاکید بر اینکه اجازه گسترش حاشیه شهر مشهد را به هیچ عنوان نخواهیم داد، بیان 
کرد: در شــورای تامین مصوب کرده ایم که هر دستگاه و مدیری در این زمینه کوتاهی کند به 

شدت با آن برخورد می کنیم.
استاندار خراسان رضوی در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره به سفرهای شهرستانی، 
خاطرنشــان کرد: تاکنون به 1۹ شهرستان استان با جمعی از مدیران و معاونین سفر کرده ایم و 

ضمن احصای مشکلات این شهرستان ها، 600 مصوبه داشته ایم که عمدتا اجرایی شده اند.

انجام 54 میلیون سفر از طریق ناوگان 
اتوبوسرانی در بهار 1400 

معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری مشهد گفت: طی سه ماهه ابتدایی امسال بیش از 
5۴ میلیون سفر از طریق ناوگان اتوبوسرانی شهرداری مشهد انجام شده است. 

به گزارش صبح امروز خلیل الله کاظمی در این خصوص افزود: بر اساس آمار از ابتدای فروردین 
تا 31 خرداد 1۴00 بیش از 5۴میلیون و 5۷ هزار و 3۴0 ســفر از طریق خطوط مختلف ناوگان 
اتوبوسرانی مشهد انجام شده است.وی اضافه کرد: این درحالی است که در سه ماهه ابتدایی سال 

۹۹ این تعداد 1۹ میلیون و۴01 هزار و6۷6 سفر بوده است .
معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شــهرداری مشهد با بیان اینکه مقایسه این دو آمار نشان 
دهنده کاهش 3۴ میلیون و 655 هزارو 66۴ سفر نسبت به سه ماهه ابتدایی سال 1۴00 است، 
اظهارکرد: دلیل کاهش این تعداد ســفر در ســه ماهه ابتدایی ســال ۹۹ توقف فعالیت ناوگان 

اتوبوسرانی در فروردین ماه ۹۹ به خاطر شیوع ویروس کرونا بوده است.
کاظمی تصریح کرد: همچنین بر اساس آمار از ابتدا تا 31 خرداد 1۴00نیز 20 میلیون و 851 هزارو 
205 سفر از طریق ناوگان اتوبوسرانی شهرداری مشهد انجام شده است که این آمار در خرداد ماه 
سال گذشته 13میلیون و 3۴1هزار و 813 سفر بوده است که نسبت به خرداد ۹۹ بیش از۷ میلیون 

و 50۹ هزارو3۹2 سفر افزایش داشته است.

اجرای عملیات مرمت و بازپیرایی آبنماهای 
سطح منطقه یک 

شــهردار منطقه یک از اجرای عملیات مرمت و بازپیرایی آبنماهای سطح این منطقه در راستای 
افزایش جلوه های بصری خبر داد. 

به گزارش صبــح امروز کوروش باوندی در این خصوص گفت: در راســتای حفظ و نگهداری 
فضاهای شــهری و همچنین افزایش جلوه های بصری سطح منطقه آبنماهای »سه راه خیام-

شهید منتظری-چهاراره دکترا-صادقی-پنج راه سناباد-کلاهدوز۴۷مرمت و بازپیرایی شد.
وی ادامه داد: این آبنماها با هدف ارتقا جلوه های بصری شهر و ایجاد فضای دلنشین برای عابران 
در این گذرگاه ها احداث و جانمایی شده است که در این عملیات ضمن در نظر گرفتن ارتقا جلوه 
بصری )سازه( سیستم برقی این آبنماها نیز با اعتباری بیش از دو میلیارد و 2۹۹ میلیون و ۴۹3هزار 

و ۹.2 ریال بازپیرایی شده است.
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سرپرست شــهرداری منطقه چهار مشهد گفت: فاز دوم طرح پیاده روسازی بولوار طبرسی 
شمالی طی دو ماه آینده به بهره برداری خواهد رسید. به گزارش صبح امروز، فرهاد ذبیحی 
با اعلام این خبر، اظهار کرد: این پروژه با اعتبار 33 میلیارد ریال در جهت زیباسازی منظر 
شهری و بهبود عبور و مرور شهروندان ظرف دو ماه آینده به بهره برداری خواهد رسید.وی 
پیاده روها را یکی از ارکان اساســی شــهری خواند و افزود: احداث و بهسازی آن براساس 
اصول شهرسازی، از لحاظ اجتماعی، اقتصادی و بهداشتی در زندگی شهروندان تاثیر عمده 
و نقش برجســته ای دارد.سرپرست شهرداری منطقه چهار بیان کرد: فاز دوم این پروژه به 
مســاحت هفت هزار و 200 مترمربع حدفاصل تقاطع غیرهمسطح فجر تا طبرسی شمالی 
12 آغاز شــده و با 80 درصد پیشرفت فیزیکی، طبق برنامه زمانبندی شده تا دو ماه آینده 

به بهره برداری خواهد رســید.ذبیحی با اشاره به اینکه در این پروژه 1580 مترمکعب خاک برداری انجام شده، گفت: بالغ بر هزار و 200 
مترمربع روکش آســفالت مســیر دوچرخه و 3۴20 مترطول نیز جدول گذاری شده است.وی در ادامه اضافه کرد: تایل فرش پیاده روها، 
احداث مسیرهای مجزا ویژه دوچرخه سواری و تردد نابینایان، نصب پایه روشنایی و مبلمان شهری، بازپیرایی فضای سبز موجود و اجرای 

تاسیسات آبیاری تحت فشار از اقداماتی است که در فاز دوم بهسازی پیاده روهای بولوار طبرسی شمالی در حال انجام است.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری مشهد گفت: این مسابقه در مشهد اولین و در 
سطح کشور در نوع خود دومین مسابقه اتوبوسرانان حرفه ای است. 

به گزارش صبح امروز، سعید حسینقلی زاده مقدم در افتتاحیه دوره مسابقات اتوبوسران 
حرفه ای مشهد، اظهار کرد: بسیار خرسندم که در شهر مشهد ارتباط خوبی بین سازمان 

حمل و نقل و پلیس راهور ایجاد شده است.
وی ادامه داد: در این مســابقه 18۴ نفر شرکت کرده که از این تعداد ۴1 نفر به مرحله 
عملی دســت پیدا کرده اند. همچنین به زودی شاهد برگزاری مراسم اختتامیه خواهیم 

بود.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری مشهد بیان کرد: مواردی همچون رعایت حق 

تقدم عابرپیاده، توقف در ایستگاه اتوبوس، حفظ تعادل، رعایت سرعت مطمئن، رعایت نکات ایمنی، اطفای حریق و رعایت قوانین و 
مقررات راهنمایی و رانندگی و توجه به گردش در تقاطع ها از جمله مواردی است که در آزمون عملی رعایت می شود.

حســینقلی زاده مقدم تصریح کرد: این مسابقه در مشهد اولین و در سطح کشور در نوع خود دومین مسابقه اتوبوسرانان حرفه ای 
است.

بهره برداری از فاز دوم طرح پیاده روسازی بولوار طبرسی شمالی طی دو ماه آینده  برگزاری اولین مسابقات اتوبوسرانان حرفه ای در مشهد 

در نظر سنجی از کنشگران شبکه های مجازی مشخص شد: 

10 ویژگی شهردار آینده مشهد از نگاه مردم
دکتر محمد رحیم رهنما

استاد برنامه ریزی شهری دانشگاه 
فردوسی مشهد

این یافته ها، حاصل نظر سنجی  
از کنشگران شبکه های مجازی 
پیرامون : »ویژگیهای شــهردار 

آینده مشــهد«   اســت که از طریق طراحی پرسشنامه به 
صورت الکترونیکی و ارسال آن در داخل شبکه های مجازی 
اســت که  از تاریخ  28 خرداد ماه تا 5 تیرماه  1۴00 انجام 

گرفت. 
 ضمن تشکر از همه کنشگرانی که به این پرسش اساسی 
» ویژگیهای شهردار آینده مشهد » پاسخ دادند، نتایج اولیه 

حاصل از این نظر سنجی به شرح زیر است: 
در این نظر ســنجی بیش از132 تن از کنشگران فعال در 
عرصه شبکه های مجازی شرکت کرده اند . از بین شرکت 

کنندگان، 58.5 درصد مرد و ۴1.5 درصد زن بوده اند.
آنالیز وضعیت نظردهندگان

هم چنین 50.0۴ درصد پاسخگویان بین 20 تا ۴0 سال سن 
داشته اند. از لحاظ وضعیت سواد۴3.8 درصد  دارای مدرک 
دکتری،  و ۴2.3 درصد دارای مدرک کارشناسی ارشد و ۹.2 

درصد دارای مدرک کارشناسی بوده اند.

از لحاظ اشــتغال ۷1.3 درصد شــاغل، 1۴.۷ درصد بیکار 
بوده اند. از نظر نوع شغل، 1۴ درصد دارای شغل آزاد ، 31.۴ 
درصد دارای شــغل عمومی و28.1 درصد دارای مشــاغل 
دولتی و26.۴ درصد بدون دسته بندی بوده اند. از نظر سابقه 
شــغلی 62.۷ درصد بالای 10 سال سابقه ،6.8 درصد بین 
5 تا 10 ســال و 30.5 درصد کمتر از 5 سال سابقه شغلی 

داشته اند.
منطقه سکونت پاسخگویان

دو منطقــه یک) 20.۹ درصد( و منطقــه نه )23.5 درصد( 
شهرداری مشهد، بیشترین  محل سکونت پاسخگویان بوده 
اســت. سابقه سکونت 55.3 درصد پاسخگویان بیش از 10 
ســال ،  13.8 درصد بین 5 تا 10 سال و 30.۹ درصد کمتر 

از 5 سال بوده است. 
18 گزینه پیشــنهادی برای مشــخص کردن ویژگیهای 

شهردار آینده مشهد مشخص شده که به شرح زیر است:
1( دانایی و تخصص حرفه ای در امور مدیریت شهری)۷۹.2 

درصد(.
2( برخــورداری از بینــش راهبردی ـ اســتراتژیک )66.۹ 

درصد(. 
3(  برخورداری از روحیه مسئولیت پذیری)5۷.۷ درصد(.
 ۴( برخورداری از روحیه مشارکت پذیری)55.۴ درصد(.

  5( توانایی و قدرت برقراری ارتباط با مراکز اداری و تصمیم 
گیری)55.۴ درصد(.

6( داشتن طرح  وبرنامه منظم)55.۴ درصد(.
۷( ســابقه  وتجربه حرفه ای در امور مدیریت شهری)5۴.6 

درصد(.
8(  برخــورداری از روحیــه پاســخگویی)53.8 درصد( ،  

بیشترین فراوانی را بخود اختصاص داده اند. 
ویژگی های پیشنهاد شهروندان برای شهردار مشهد

در نهایت از کنشــگران شــبکه های مجازی خواسته شد 
چنانچه پیشــنهاد و نظر در مورد ویژگی های شهردار آینده 
مشهد علاوه بر موارد فوق الذکر دارند ، در قالب یک پاسخ 
باز، مرقــوم کنند. نتیجه به صورت زیر جمع بندی و محور 

بندی شده است: 
1.    متعهد و متخصص

2.    توجه به مناطق حاشیه نشین 
3.    دانا و توانا بودن 

۴.    پیشنهاد معرفی کاندیداها در شبکه های صدا وسیمای 
خراسان برای ارایه برنامه ها 

5.    بومی وفراجناحی بودن شهردار 
6.    توجه شهردار به اشتغال و بویژه مشاغل موقت 

۷.    عمل در محدوده وظایف شهرداری 

8.    تقســیم وظایف بین شــورای شهرو شهرداری در پی 
گیری مسایل فرا استانی وشهری 

۹.    عدالــت محــوری ، تخصص و تــلاش برای تحقق 
حکمروایی خوب شهری 

10.با توجه به ویژگی منحصر به فرد شــهر مشهد، شهردار 
بایــد از توانایی برقراری ارتباط با نهادهای رســمی و غیر 

رسمی برخوردار باشد. 
امید اســت نتایج این تحقیق که به کمک فن آوری های 
نویــن در کوتاه ترین زمان ممکن و بــا همت تعدادی از 
همکاران دانشــگاهی و دانشــجویان گرامــی در« مرکز 
پژوهشی مطالعات شهری و منطقه ای شمال شرق کشور« 
، وابسته به دانشگاه فردوسی مشهد، انجام گرفته، توانسته 
باشــد، افق نسبتا روشــنی را پیش روی مدیریت شهری 
بویژه منتخبان شورای شهر مشهد قرار دهد و قدمی در راه 
ایجاد تعامل دو طرفه بین شهروندان شبکه های مجازی و 

مدیریت شهری باشد. 
شهروندان می توانند برای تکمیل پرسشنامه »: »ویژگی های 

شهردار آینده مشهد« به آدرس زیر مراجعه کنند.
https://docs.google.com/forms/d/1ZG-
BXCaVrNh8_WDIgEas6ja3LnYcSiS-
cEum5kF52auNE/edit#responses

جدیدترین داده های ارائه شده بر روی سامانه »فاش« شهرداری مشهد، اطلاعات هیئت مدیره سازمان های تابعه 
را شفاف سازی کرده و در دسترس عموم قرار داده است. 

به گزارش صبح امروز، ســامانه »فاش« که با هدف ایجاد فضای اطلاع رســانی شــفاف ایجاد شده است، در 
جدیدترین بروزرسانی، داده های مربوط به اعضای هیئت مدیره سازمان های تابعه شهرداری مشهد را منتشر کرده 
اســت که اطلاعاتی از قبیل رشته و مدرک تحصیلی، تاریخ انتصاب و عنوان مسئولیت ایشان در سازمان های 

مربوطه را شامل می شود.
بنا به این گزارش، اطلاعات در حوزه های گوناگون از قبیل مالی، اداری، پروژه های شهری، مناقصات و مزایدات 

و شهرسازی را دربرمی گیرد و در فرایندی پیوسته، به مرور داده های بیشتری بر روی این سامانه قرار می گیرد.
پیش از این اطلاعات مدیران شهرداری مشهد نیز در سامانه »فاش« ارائه شده بود که در آن داده هایی از قبیل 
موقعیت کاری، رشته و مدرک تحصیلی، سوابق سازمانی، محل خدمت و پست اجرایی مدیران ارائه شده بود و 
اکنون با افزوده شدن اطلاعات هیئت مدیره سازمان های تابعه شهرداری، تصویر شفاف تری از مدیران شهری 

برای شهروندان وجود دارد.
عموم شهروندان با ورود به این سامانه می توانند طیف وسیعی از اطلاعات را در مورد شهر مشهد مشاهده کنند 
که پیش از این هیچ گاه به صورت عمومی در دســترس نبوده و در سطح کشور نیز برای نخستین بار است که 

چنین کاری صورت می گیرد.
به عنوان نمونه شــهروندان می توانند با مراجعه به بخش بودجه، تمام جزئیات مربوط به این حوزه و اختصاص 
منابع مالی شــهرداری به پروژه های گوناگون را به تفکیک هر بخش مشــاهده کرده و یا با استفاده از امکان 

جستجو، وضعیت بودجه ای بخش مورد نظر خود را پیدا کنند.
شــایان ذکر است؛ ایجاد این سامانه و ارائه اطلاعات دقیق و تفکیک شده در آن، با هدف شفاف سازی بیشتر و 
افزایش اعتماد و مشــارکت میان شهروندان و مدیریت شهری صورت گرفته است که می تواند سبب افزایش 

ابزارهای نظارتی عمومی و در نتیجه کاهش خطاها و مفاسد اداری شود.

عضو انجمن راهنمایان گردشــگری خراسان 
رضوی گفت: علاوه بــر اینکه هیچ حمایتی 
از راهنمایان گردشگری در مدت شیوع کرونا 
صورت نگرفته باید گفت که هیچ تسهیلاتی 

نیز به فعالین این حوزه پرداخت نشده است. 
محسن مکرم درگفت وگو با ایسنا در خصوص 
مسائل و مشــکلات راهنمایان گردشگری در 
روزهای کرونایی اظهــار کرد: به  هیچ عنوان 
کسب وکار گردشگری رونق نگرفته و برنامه 
کار راهنمایان گردشگری به  کل تعطیل شده 

است.وی ادامه داد: بنا به سابقه طولانی که در امر راهنمای گردشگری داشتم، در این روزها از اواخر سال ۹8 و 
مقارن با شیوع کرونا هیچ توری از جانب آژانس های صاحب نام در سطح استان به من پیشنهاد نشد و تنها برخی 

از همکاران توانستند معدود تورهایی در قالب تورهای طبیعت گردی اجرا کنند.
این راهنمای گردشگری خاطرنشان کرد: وضعیت اشتغالی راهنمایان گردشگری در روزهای کرونایی به قدری 
با مشکل رو به رو بود که برای آژانس های مسافرتی نیز امکان پرداخت دستمزد این افراد طبق ضوابط کانون 
راهنمایان گردشگری وجود نداشت و آن ها سعی داشتند با پایین آوردن میزان دستمزد یا استفاده از راهنمایان 
گردشگری کم تجربه و کم سن که بیشتر برای کسب تجربه، هدایت تورها بر عهده می گرفتند، استفاده کنند؛ 

البته تعداد برگزاری این نوع تورها بسیار کم و انگشت شمار بود.
مکرم عنوان کرد: به هیچ عنوان با گذشت یک سال و نیم از شیوع کرونا کسب وکار گردشگری رونقی نداشته 
است.وی تصریح کرد: از آنجا که راهنمایان گردشگری درعمل، پیکان صنعت گردشگری و پیشانی آن محسوب 
می شوند باید در اولین یا دومین گروه واکسینه کرونا قرار می گرفتند که متاسفانه این موضوع نیز مانند موضوع 

بیمه محقق نشد.
عضو انجمن راهنمایان گردشــگری خراســان رضوی گفت: صدمات ناشــی از کرونا علاوه بر دفاتر خدمات 
مســافرتی و هتل ها بر کار راهنمایان نیز تاثیرات خود را اعمال کرد و می توان گفت که بیش از ۹0 درصد کار 

تعطیل بوده و این روند چیزی حدود 15 ماه ادامه داشته است.
مکرم در خصوص تســهیلات پرداخت شــده به این گروه ادامه داد: هیچ تســهیلاتی به صورت ویژه به گروه 
راهنمایان گردشگری داده نشده و باید از مسئولین امر انتقاد کرد که چرا هیچ تسهیلاتی به راهنمایان گردشگری 

که با مشکلات عدیده ای مواجهه هستند، پرداخت نشده است؟ 
وی افزود: البته بارها اعلام شد که برنامه ای برای پرداخت تسهیلات به راهنمایان وجود دارد، اما تا جایی که من 

مطلع هستم هیچ کدام از همکاران ما در این حوزه کوچکترین تسهیلاتی دریافت  نکرده اند.
عضو انجمن راهنمایان گردشگری خراسان رضوی بیان کرد: از آنجایی که ترجیح می دادم باقی همکاران که 
واجد شــرایط برای اخد تسهیلات هستند در ابتدا از این موارد استفاده کنند برای دریافت تسهیلات پیش قدم 

نشدم، البته گفتنی است که هیچ پیشنهادی برای دریافت تسهیلات به دست من نرسیده است.
وی اظهار کرد: در هر صورت می توانم بگویم چیزی تحت عنوان تســهیلات گردشــگری که در حال حاضر 
می تواند خط امیدی برای کار راهنمایان باشد نه تنها به من بلکه به هیچ یک از همکارانم که  با آن ها در ارتباط 

هستم پرداخت نشده است.
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 لجبازی با فرهاد مجیدی با احضار دو ستاره
اخبار منتشــره از باشگاه استقلال خبر از بروز اتفاقاتی می دهد که ناشی از ادامه رویارویی در 

دو بخش فنی و مدیریتی است.
به گزارش »ورزش ســه«، درحالیکه بسیاری از هواداران اســتقلال امیدوار بودند که بعد از 
اعتراض های گســترده در هفته گذشته تغییرات مثبتی درباره تیم مورد علاقه شان رخ دهد، 
امروز باشــگاه استقلال رشید مظاهری و فرشید اســماعیلی را به کمیته انضباطی فراخوانده 

است!
این اقدام عجیب اولین واکنش باشــگاه استقلال نســبت به بحران های مدیریتی محسوب 

می شود که با واکنش شدید فرهاد مجیدی همراه شده است.
ســرمربی  آبی ها به باشگاه پیغام داده است که هر موقع به وظایف و تعهدات اولیه و پیش پا 
افتاده  تان عمل کردید، آن وقت یاد نظم و انضباط بیفتید که البته خود باشــگاه عامل اصلی 

بی انضباطی است.
فرهاد مجیدی به اعضای تیم تاکید کرده است که هیچ کس حق حضور در کمیته انضباطی 

باشگاه استقلال را نخواهد داشت.
سرمربی استقلال پس از بردهای متوالی موقعیت خوبی در میان هواداران و بازیکنان دارد و 

از موضع خود کوتاه نخواهد آمد.
به نظر می رسد اقدام امروز باشگاه استقلال یک رفتار لجوجانه در مقابل اعتراض گسترده و 

کم سابقه هواداران این تیم است.
 از ســوی دیگر بعد از اســتعفای دلفانی و آصفی، هیات مدیره استقلال فقط دو عضو دارد 
و به نوعی این اولین اقدام باشــگاه اســتقلال در واکنش به اعتراض ها بوده است که جای 

تعجب فراوان دارد.
در شرایط کنونی فرهاد مجیدی که خودش را در استقلال تنها می بیندو حتی پاداش بردهای 
تیم را نیز از هزینه شــخصی پرداخت می کند، مشــخص است که بازی به سمتی رفته که 

سرمربی استقلال راهی جز مبارزه با مدیرعامل باشگاه ندارد .
او که در گذشــته دوبار به خاطر همین مشکلات از سرمربیگری استقلال استعفا کرده بود، 
اینبار دیگر نمی خواهد پاپس بکشد و در روزهای منتهی به پایان دولت کنونی امیدوار است 
تیمــش با موفقیت فصل را تمام کند تا برای فصل آینده با حضور دولت جدید و مســئولان 
تازه ای که احتمالا در باشگاه مشغول به کار می شوند،  بتواند خواسته هایش را محقق کند.
نکته اینجاست که همه بازیها و مشکلات هم باعث متحدتر شدن تیم و نتیجه گیری آبی ها 
شــده و آنها در آستانه قطعی کردن سهمیه باشگاه برای آسیا هستند و بعد وقت تمرکز روی 

دربی خواهد بود.

نشست ویژه عزیزی خادم با علی دایی برای 
انتخاب سرمربی تیم ملی

رئیس فداســیون فوتبال در راستای همفکری برای تعیین تکلیف سرمربی تیم ملی نشستی 
را با علی دایی برگزار کرد.به گزارش مهر، فدراســیون فوتبال ایران پس از صعود به مرحله 
نهایی انتخابــی جام جهانی 2022 قطر در خصوص آینده ســرمربی این تیم تصمیم گیری 

نکرده است.
شــهاب الدین عزیزی خادم رئیس فدراسیون که این روزها در سکوت خبری برای جلوگیری 
از هرگونه حاشیه در این زمینه به سر می برد پس از گفتگو با بازیکنان باتجربه فعلی تیم ملی 

سراغ پیشکسوتان رفت تا با آنها مشورت کند.
از این رو عزیزی خادم ناهار مشترکی را با علی دایی ترتیب داد تا با او صحبت کرده و نظر 
او را درباره آینده نیمکت تیم ملی ایران جویا شــود.در این جلســه که با حضور تنی چند از 
دوستان مشترک دو طرف برگزار شد هیچ پیشنهاد رسمی از سوی فدراسیون فوتبال به علی 
دایی برای قبول این پست مطرح نشد و تنها از نقطه نظرات مهاجم پیشین تیم ملی ایران در 
این خصوص استفاده شد.پیگیری های خبرنگار مهر، نشان از تصمیم قطعی رئیس فدراسیون 
فوتبال درباره انتخاب سرمربی تیم ملی پس از مشخص شدن حریفان در دور نهایی انتخابی 
جام جهانی قطر می دهد.عزیزی خادم تاکنون حاضر به گفتگو با اسکوچیچ نیز نشده است و 

می خواهد با او پس از قرعه کشی بازی ها گفتگو کند.

شمس: سکوت ما از رضایت نیست

فدراسیون دلال ها را از اطراف فوتسال دور کند
گفت:  ایران  فوتسال  ملی  تیم  پیشین  سرمربی 
ساختمان  در  پیش  سال  چند  که  دلال  یک 
فدراسیون فوتبال دستگیر شد این روزها اطراف 
که  است  این  توصیه ام  و  است  فوتسال  کمیته 

زودتر با این فرد قطع همکاری شود.
در  مهر،  خبرنگار  با  گفتگو  در  شمس  حسین 
اطراف  دلال  یک  »پرسه  گزارش  به  واکنش 
که  شنیده ام  هم  من  گفت:  فوتسال«  کمیته 
هستند  فوتسال  کمیته  اطراف  بدنامی  آدم های 
صدایمان  شوند،  فوتسال  وارد  بخواهند  اگر  که 
فدراسیون  به مسئولان  آمد. همین جا  در خواهد 
فوتبال می گویم که اگر این آدم ها وارد فوتسال 
این  در  وقت  چند  نمی نشینیم.  ساکت  شوند، 
رضایت  از  ما  سکوت  اما  کردیم  سکوت  ارتباط 
ملی  تیم  آرامش  خاطر حفظ  به  بیشتر  و  نیست 

فوتسال قبل از حضور در جام جهانی است.

ایران  فوتسال  المللی  بین  مدرس  و  کارشناس 
این آدم ها دلالی است  از  خاطرنشان کرد: یکی 
که چند سال پیش در ساختمان فدراسیون فوتبال 
برد.  سر  به  زندان  در  هفته  دو  و  شد  دستگیر 
فوتسال  کمیته  بر  و  دور  روزها  این  او  شنیده ام 
و  فوتسال  کمیته  مسئولان  به  ام  توصیه  است. 
فدراسیون فوتبال قطع همکاری با این فرد و دور 
کردنش از فوتسال است وگرنه با حسین شمسی 
تا  می گذرد  مقام  و  پست  از  که  هستید  روبرو 

فوتسال را زنده نگه دارد.
از  پیش  روز  چند  که  مراسمی  در  افزود:  شمس 
بود،  شده  دیده  تدارک  شمسایی  وحید  سوی 
دیدم.  را  فوتسال  کمیته  رئیس  سراجی  مهرداد 
بنده دشمن کمیته فوتسال نیستم و تا زمانی که 
آقایان کار را خوب انجام بدهند، از آنها حمایت 
به حضور  بگذارند و  را کج  پایشان  اگر  می کنم. 

این آدم ها اطراف فوتسال ادامه بدهند، صدایمان 
می کنم  توصیه  شد:  یادآور  آمد.وی  خواهد  در 
این آدم ها را از اطراف فوتسال دور کنند وگرنه 
دفعه بعد مجبور می شوم اسم آقایانی که دستگیر 
اعلام کنم.  را  بودند  زندان  شدند و دو هفته در 
نمی گذاریم فوتسال به محل رفت و آمد دلال ها 
هم  فوتسال  سر  بر  فوتبال  بلای  و  شود  تبدیل 
خود  گفتگوی  از  دیگری  بخش  در  بیاید.شمس 
با خبرنگار مهر درباره لغو تورنمنت صدرا و بازی 
ایران  فوتسال  ملی  تیم  برای  ژاپن  با  دوستانه 
فوتسال  در  کارشناسان  حرف  متاسفانه  گفت: 
می کردیم  اصرار  پیش  هفته  چند  ندارد.  اهمیت 
که تیم ملی به تورنمنت تایلند برود ولی با حرف 
ما لجبازی کردند و گفتند تیم ملی به تورنمنت 
صدرا برود. در نهایت هم صدرا لغو شد هم بازی 
با ژاپن.وی با اشاره به اقدامات فدراسیون فوتبال 

برای اعلام حضور تیم ملی فوتسال در تورنمنت 
تایلند، افزود: خوشبختانه تورنمنت تایلند 12 روز 
تیر(   31( جولای   22 روز  و  است  افتاده  عقب 
برگزار می شود. حدود یک ماه فرصت باقی مانده 
و فدراسیون فوتبال در صدد است حضور تیم ملی 

را در تایلند قطعی کند.
با  افزود:  فوتسال  ملی  تیم  پیشین  سرمربی 
با  دیدار  و  تایلند  در  حضور  صدرا،  تورنمنت  لغو 
تیم هایی که احتمالًا سطح بالا خواهند بود، قطعاً 
به سود تیم ملی است. آنطور که بنده شنیده ام، 
یافته اند،  راه  لیتوانی  به جام جهانی  تیمی که   6
در تورنمنت تایلند حضور خواهند داشت. ترس از 
تورنمنت تایلند بی فایده است. اگر در مسابقات 
بازیکنان  نفس  به  اعتماد  پیروز شویم که  تایلند 
را  ضعفمان  نقاط  ببازیم،  هم  اگر  می رود.  بالا 
اسامی  خصوص  در  می شویم.شمس  متوجه 

تیم های حاضر در تورنمنت تایلند، تصریح کرد: 
شاید  ندیده ام.  تیم ها  از  جدیدی  لیست  هنوز 
این  از  ونزوئلا، بلاروس و کشورهایی  آرژانتین، 
از  بعد  احتمالًا  باشند.  تایلند  تورنمنت  در  دست 
هم  کشورها  سایر  اسامی  ایران،  حضور  اعلام 
باشد،  که  هرچه  حال  هر  به  می شود.  مشخص 
سطح تیم های تایلند از تیم هایی مثل ارمنستان 
که قرار بود در تورنمنت صدرا شرکت کنند، بالاتر 
است!سرمربی پیشین تیم ملی فوتسال در پایان 
به  زاده  هاشم  محمد  شدن  اضافه  خصوص  در 
کادر فنی تیم ملی هم گفت: هاشم زاده گزینه 
الشریعه  ناظم  کنار  سال  چند  او  است.  خوبی 
سرمربی تیم ملی بوده و با فضای این تیم آشنا 
است. هاشم زاده چهره دوست داشتنی فوتسال 
است.  العاده  فوق  هم  آنالیزهایش  که  است 

بازگشت او را به فال نیک می گیرم.

شرکت تعاونی مصرف کارکنان تربت جام
دعوت نامه تشکیل مجمع عمومی عادی نوبت اول

مجمع عمومی عادی شرکت تعاونی مصرف کارکنان دولت تربت جام در روز سه شنبه ساعت 18 مورخ 1۴00/0۴/15 در محل شرکت تعاونی برگزار می شود.
لذا از کلیه اعضاء شرکت دعوت می شود جهت اتخاد تصمیم نسبت به موضوعات ذیل را در این جلسه حضور بهم رسانید.

رئیس هیئت مدیره تعاونی
دستور جلسه:

1- انتخاب هیئت مدیره تعاونی برای مدت 3سال
2- استماع گزارش هیئت مدیره و بازرسان

3-طرح و تصویب عملکرد مالی سال ۹۹ شامل ترازنامه و صورت حساب سود و زیان
۴- تصویب بودجه پیشنهادی سال 1۴00

5- به کاریری یک نفر کارگر بصورت دائم
6- تعیین میزان استرداد سهام اعضاء مستعفی

۷- تعیین خط مشی آتی شرکت و سایر موارد از اختیارات مجمع

اصلاحیه

آگهي  فراخوان پیمانکاران
اداره کل فرودگاه های اســتان خراسان رضوی در نظر دارد،  بر اســاس قانون برگزاري مناقصات ، مناقصه عمومي یک مرحله اي 
همزمان با ارزیابی کیفی) فشــرده، ارائه چهار پاکت همزمان( ارائه خدمات نظافت ترمینال ها، اماکن و ساختمان های فرودگاه های  

مشهد و سبزوار  به شماره نیاز ستاد  ۲۰۰۰۰۰۱۵78۰۰۰۰۰۲ را از  طریق سامانه تدارکات الکترونیکي دولت برگزار نماید.
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اســناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ســتاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شــد و لازم اســت مناقصه گران در صورت عدم 
عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در ســایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شــرکت در مناقصه محقق ســازند 

.شرکتها می بایست دارای توانمندی و  سوابق کاري اجرا شده مشابه در خصوص موضوع مناقصه باشند.
۱.تاریخ انتشار مناقصه درسامانه مورخ ۱4۰۰/۰4/۰۵ می باشد.

۲.مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت ساعت ۱۰:۰۰ مورخ ۱4۰۰/۰4/۱۲ 
3.مهلت زمانی ارسال پیشنهادات تا ساعت ۱4:۰۰ روز سه شنبه مورخ ۱4۰۰/۰4/۲۲ 

4.زمان بازگشایی پاکتها ساعت ۱۰:۰۰ روز چهارشنبه مورخ ۱4۰۰/۰4/۲3
جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت »الف«  با شماره و آدرس ذیل تماس حاصل گردد. شایان ذکر 

است بازدید الزامی و در تاریخ ۱399/۰4/۱6 ساعت ۱۰:۰۰ خواهد بود. 
آدرس محل تحویل پاکات الف : دبیر خانه فرودگاه بین المللي شــهید هاشمي نژاد مشهد روبروی ترمینال خارجی جنب ساختمان 

شماره ۱۰۲.
 شماره تماس: ۰۵۱-334۰۰۰۰۱-7

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز سامانه۲73۱3۱3۱
دفتر ثبت نام :8۵۱93768-88969737.

شناسه آگهی: ۱۱۵4746 
۲764 میم الف: 

اداره کل فرودگاه های استان خراسان رضوی

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی

0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

حدادعادل: دولتی روی کار آمده که سخن رهبری را می فهمد، 
می پذیرد و اجرا می کند

رئیس شــورای ائتلاف نیروهای انقلاب با بیان اینکه الان امیدوار 
به هم افزایی مســاعی مجلس و دولت هســتیم و این کار سختی 
هم نیست، گفت:  با این فشــارهای بین المللی بیش از هرچیز به 
این هماهنگی قوا نیازمندیم و امروز روزی است که باید خدا راشکر 
کنیم که دولتی روی کار آمده که سخن رهبری را می فهمد و می 
پذیرد و برای اجرایش همت می کند. من در این ۴ دولت 8 ســاله 
چنین حســی نداشتم ولی الان روز تازه ای پدید آمده و مجلس و 
دولت باید باهم همکاری کنند و مهم نیست در مجلس یا شورای 
شهر باشیم و باید به وظیفه مان عمل کنیم. حدادعادل تاکید کرد: 
اینطور نباشد که روزی که دچار ضعف هستیم متحد باشیم و روزی 
کــه بر مخالفانمان غلبه کردیم دچار تفرقه باشــیم و این خطری 
هســت که ما را تهدید می کند و امت های پیشــین را هم تهدید 

کرده است که در قرآن نیز به آن اشاره شده است.

وحید جلیلی: »قلاده های طلا« را به یک فیلمساز مشهور در 
شیلی نشان دادم، مبهوت شد و کلاه از سرش افتاد

وحیــد جلیلــی: در برابر این فیلمســازان که اشــاره کردید ده ها 
فیلمســاز دیگر هست که باید پرسید؛ چرا آنان برجسته نمی شوند؟ 
چرا ســیف الله داد برجسته نمی شــود؟ واقعاً بازمانده فیلم ضعیفی 
اســت؟ این فیلم کاری در سطح جهانی است، چرا هیچ جای دنیا 
اســم ابراهیم حاتمی کیا را نشنیدند؟ از نظر ســینمایی فیلم های 
او کجاســت و فیلم های جعفر پناهی کجاســت من فیلم های چ، 
یتیم خانه ایران و قلاده های طلا را برای فیلمســازان مشهور دنیا 
مانند »میگل لیتین« نشــان دادم. او فیلمســاز شیلیایی است که 
»گابریل گارسیا مارکز« در وصف او کتاب نوشته است. وقتی این 
فیلم ها را دید مبهوت شــد و کلاه از ســرش افتاد و گفت »چرا از 
سینمای ایران فقط عباس کیارستمی  را می شناسیم؟ چرا حاتمی کیا 
و ابوالقاســم طالبی را دنیا نمی شناســد؟«، او که نه انقلابی و نه 
حزب اللهی اســت و دفعــه اولش هم بود که ایــران می آمد دقیقاً 
مشــکل ما ماجرای »پادشاه لخته« اســت. به نظرم فیلم فروشنده 
فرهادی از سطح متوسط سینمای ایران هم پایین تر است، فیلمنامه 
ضعیف که در اســکار به آن جایزه می دهند، واقعاً خود روشنفکران 

قضاوت کنند؛ فروشنده کجا، بازمانده یا آژانس شیشه ای کجا؟

بادامچیان: غرب از سرکارآمدن دولت انقلابی عزا گرفته
بادامچیان، دبیرکل حزب موتلفه اســلامی ادامه داد: اگرچه آمریکا 
مخالف آزادی بیان اســت اما شبکه عظیم جریان مقاومت با وجود 
این محدودیت ها به وظیفه اطلاع رســانی خود ادامه می دهد. وی 
در بخش دیگری از ســخنان خو درباره نتایج انتخابات ریاســت 
جمهوری و واکنش غرب به نتایج این انتخابات خاطرنشــان کرد: 
امروز در غرب عزا گرفته اند چون قرار اســت یک دولت انقلابی و 

جهادی روی کار بیاید. بادامچیان یادآور شد: انتقال آرام قدرت در 
ایران با نتایج انتخابات اخیر نشان داد، در ایران مردمسالاری دینی 
حاکم است. وی تصریح کرد: غرب متوجه شد که یک ضلع رقابت 
در ایران ســرمایه اجتماعی خود را از دســت داده است اما مردم 
همچنــان در صحنه حضور دارند و دولت خــود را در چالش های 

پیش رو حمایت خواهند کرد.

حدادعادل: دولتی روی کار آمده که سخن رهبری را می فهمد، 
می پذیرد و اجرا می کند

رئیس شــورای ائتلاف نیرو هــای انقلاب با بیــان اینکه در این 
انتخابات خدا و مردم حجــت را بر ما تمام کردند، گفت: انتخابات 
28 خــرداد واقعیت های چندلایه و متنوعــی دارد که هرکدام باید 
در جای خود تجزیه و تحلیل شــود و از همه مهمتر حضور مردمی 
اســت که 8 سال شرایط ســخت را تحمل کردند و حال باید پای 
صندوق هــای رای می آمدند. مردمی که رســانه های بیگانه ذهن 
آن هــا را پر کرده بودند تا بین آن ها و نظام فاصله بیاندازند و بیش 
از 10 ســال اســت در زیر فلج کننده ترین تحریم های تاریخ قرار 
دارند. تحریمی که در پی آن است تا مردم را عاصی و یاغی کند و 
در برابر نظام قرار دهد و این آخرین راه استکبار جهانی بود که این 

ملت دست از انقلاب بردارد.
وی افزود: زاکانی در یک وقت بسیار خطیر وارد عرصه شد و دفاع 
از حق کرد و بر عاملان وضع موجود تاخت و در یک وقت درست 
هم اعلام انصراف کرد و از این نترســید که عناوین پوششــی و 
نمایشــی به او نسبت داده شود و همچنین باید از آقایان جلیلی که 
با فداکاری به نفع کاندیدای مقبول جبهه انقلاب کنار کشــیدند و 
هم چنین آقایان رضایی و قاضی زاده هاشمی که حضورشان مفید 

بود تشکر کنم.
حدادعــادل با تاکید بر اینکه گام دوم ما در انتخابات در شــورای 
ائتلاف 28 خردادماه بود و دعا می کردیم در این مرحله هم موفق 
شــویم، گفت: آنچه اتفاق افتاد بیش از انتظار ما بود. موفقیت 80 
درصدی فهرســت های شورای ائتلاف در انتخابات شورا های شهر 
و راهیابی همه 21 نامزد شــورای شهر تهران از فهرست این شورا 
موفقیت بزرگی است که حاصل تلاش های اعضای شورای ائتلاف 

در سراسر کشور است.
رئیس شــورای ائتلاف ادامــه داد: میزان رای اعضای فهرســت 
ائتلاف در تهران را با باقی فهرست ها مقایسه کنید. در حالی که در 
فهرســت ما آخرین نفر یعنی کمترین رای بیش از 250 هزار رای 
دارد، در برخی فهرســت های دیگر که مدعی رقابت بودند کمتر از 
3 هزار رای را شاهد هستیم. وی افزود: این خیلی افتخارآمیز است 
و جای شــکر و تشکر دارد که مردم تهران به نام و عنوان شورای 
ائتلاف اعتماد کردند. شــورای ائتلاف نامی است که می شناسند و 

به آن اعتماد دارند و باید این را قدر بدانیم.

بهزاد فراهانی: برای حل مشکل گلشیفته با خاتمی و موسوی 
تماس گرفتم

بهزاد فراهانی: یک آدم نادرســتی که دو سال هم شاگرد من بود 
و خیلی هم به او کمک کرده بودم، این بلا را ســر گلشیفته آورد و 
زندگی اش را برهم زد و او را هرگز نمی بخشــم ولی بالاخره یک 
روزی یک کشیده میهمانش می کنم. او مرد شریفی نیست. وقتی 
گلشــیفته آن فیلــم را در اواخر دهه 80 بازی کــرد، من به آقای 
خاتمــی که البته دیگر رئیس جمهور نبود، زنگ زدم زیرا دوســتی 
خوبــی با او دارم. گفتم آقای خاتمــی چه کار باید بکنیم؟ او گفت 
مشــکلی نیســت و نگران نباش. به من قولی داد که پای قولش 
نایستاد. یک تلفن هم به آقای میرحسین موسوی زدم که آن زمان 
رئیس فرهنگستان هنر بود. بیش از سه تا چهار ماه من و گلشیفته 
و همسرش بی دلیل و به علت عدم درک صحیح از مدیریت هنری 
به نوعی بازجویی می شــدیم و رســما   به گلشیفته گفته شد بهتر 
اســت شما از کشور بروید که گلشــیفته رفت و خوشبختانه در راه 

خوبی هم رفت و خوب یاد گرفت.

تا کنون نشنیده ام که رئیسی مخالف برجام باشد
رئوفیان یادآور شد: مردم انتظار دارند رییس جمهوری منتخب نیز 
برابر ســهم خواهی ها و فشــارهای احتمالی تسلیم نشود و جز در 
عمــل به فرموده قرآن کریــم، »ان الله یامرکم ان توءدالا مانات 
الی اهلها« در واگذاری مســوولیتها جز بــه اهلش فکر نکند. این 
فعــال اصولگرا درباره رویکرد دولت رییســی درباره برجام، گفت: 
تاکنون نشــنیده ام که رییسی بخواهد با برجام یا با ادامه مذاکرات 
مخالفــت کند. درعمل هم بــه نظر می آید او بــرای ادامه روند 
مذاکــرات تا به حصــول نتیجه مطلوب برنامه دارد. ســید عباس 
عراقچی در صحبت های اخیر به رییس جمهوری مستقر و منتخب 
گزارش هایی را ارائه و توصیه هایی را دریافت کرد تا در دور بعدی 

مذاکرات آنها را مورد توجه قرا دهد.

وزارت علوم را منحل کنید؛ مدارس کشور را هم به بخش 
خصوصی بدهید

کیومرث اشــتریان استادعلوم سیاسی دانشــگاه تهران در روزنامه 
شرق نوشت:جناب آقای رئیسی آغاز مسئولیت شما در مسند جدید 
اســت و همگان وظیفه دارند که با رویکردی خوش بینانه و از باب 
اتمام حجت، دســتاوردهای کارشناسی لازم را عرضه بدارند.دولت 
نمی تواند آموزش وپرورش را اداره کند. شــاید یک گزینه این باشد 
که از ظرفیت مدنی موجود در مدارس و آموزشگاه های غیردولتی 
استفاده شــود. حداقل پنج و حداکثر 10 شرکت بزرگ برای اداره 

مدارس راه اندازی کنید تا به تدریج، تأکید می کنم به تدریج مدارس 
را به آنها واگذار کنیم. این مؤسســه ها را بورســی کنید و ســهام 
آن را به معلمــان بدهید. آموزش وپرورش به اعمال اســتاندارد و 
نظــارت بپردازد.نمی توان هم وزارت علوم داشــت و هم معاونت 
علمی ریاســت جمهوری. وزارت علوم را منحل کنید و وظایفش را 

به دانشگاه ها بسپارید.

توصیه روحانی اصولگرا به ابراهیم رئیسی
حجت الاسلام و المسلمین محمدتقی رهبر، عضو جامعه روحانیت 
مبارز:اولین کار تشــکیل کابینه ای قوی با وزرای کارآمد اســت، 
می توانند از وزرای قبلی و افراد کارآمد پیشــین استفاده کنند حتما 
لازم نیســت نیروهای جدید و بی تجربه بر سر کار باشند. در نامه 
حضرت علی به مالک اشــتر آمده است که از نیروهای اهل تجربه 
استفاده کن. کسانی که صفر کیلومتر نباشند و باید نیروهایی باشند 
که تجربه کرده اند و نقطه ســیاهی بر پرونده آنها نیست بنابراین 

می توان از هر جناحی استفاده کرد. /برنا

سیگنال سعید جلیلی به رئیسی: از دولت سایه استقبال کن
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام:اگر من هم منتخب مردم 
بودم حتما از ایده دولت ســایه اســتقبال می کردم تا در شــناخت 
مسائل، راه حل ها و ارائه پیشنهادهای اجرایی به دولت کمک کنند. 
خود دوستان بر ایده دولت ســایه تاکید و از این موضوع استقبال 
کردند که چنین حرکتی به کمک دولت منتخب بیاید. برنامه هایی 
که برای این انتخابات آماده شد کار من به تنهایی نبود. مجموعه ای 
از افراد دغدغه مند، کارشــناس، اســتادان دانشگاه، مدیران موفق 
و… همین ایده دولت ســایه را پیگیــری و این برنامه ها را آماده 
کردند. آنچه در گفتمان دولت ســایه پیگیری می شــود، بر مبنای 
وظیفه دینی و تعلق و وابســتگی به انقلاب اســلامی بوده و افراد 
در آن اصالت ندارند. مســاله ما ایجاد تشــکیلات و حزب نبوده و 
نیســت، هدف این بوده است که مباحث حول مسائل اصلی کشور 
به صورت گفتمان مطرح شوند و برای پیگیری تحقق آن، جبهه ای 

از افراد دغدغه مند و کارشناس شکل بگیرد./ایرنا

نیکزاد با نمایندگان تماس گرفته بود که به من رای ندهند
ذالنور در پاسخ به این سوال که شما در این دوره از انتخابات هیات 
رئیسه کمیســیون امنیت ملی نتوانستید رای لازم را برای ریاست 
کمیســیون کسب کنید آیا صحبت های شما در مورد سعید جلیلی 
منجر شد تا نتوانید در این دوره هم رییس کمیسیون بمانید، گفت: 
خیر، ســر ســوزنی چنین بحثی در رای نیاوردن من برای جایگاه 

رئیس کمیسیون تاثیر نداشــته است.نماینده مردم قم در پاسخ به 
این ســوال که پس دلیل رای نیاردن شما در این دوره از انتخابات 
کمیسیون امنیت ملی و سیاســت خارجی چه بود، بیان کرد: طبع 
مجلس همین طور اســت، امسال به دوستان گفتم که مطلقا هیچ 
تــلاش و صحبتی با نماینــدگان برای انکه به مــن رای بدهند 
نخواهم کرد. استدلال من این بود که یک سال در کمیسیون کنار 
هم نشسته ایم و هر نماینده شناخت لازم را در مورد من پیدا کرده 
و نیازی به لابی، رایزنی و خواهش نیســت لذا مطلقا به هیچ کس 
نگفتم به من رای بدهد، فقط بیان کردم که براساس وظیفه اعلام 
کاندیداتــوری کرده ام.او ادامه داد: طــرف مقابل من آقای جلال 
زاده که رای آورد چند ماه است که به طور جد برای کسب ریاست 
کمیســیون کار می کند و نفر به نفر رایزنی کرده و به صورت چند 
نفری برای کســب ریاســت کار کردند. اقای نیکزاد نایب رئیس 
مجلس شخصا با اعضای کمیسیون امنیت ملی تماس گرفته است 
و از انها درخواســت کرده تا به اقای جلال زاده رای بدهند و چون 
ایشــان ممکن اســت معاون اول رئیس جمهور جدید بشود حرف 
هایش برای برخی از آقایان اهمیت پیدا کرده است و جایگاه نیکزاد 

در نظر و رای نمایندگان، تاثیر گذاشته است.

واکنش کلانتری به بازتاب رسانه ای رفتار عجیبش؛ همیشه 
همین طوری می نشینم

کلانتری در ادامه در پاســخ به واکنش ها، نسبت به نحوه نشستن 
خــود در مواجهه با خبرنگاران و خانواده های آن ها، بیان داشــت: 
شما با خبرنگاران صحبت کنید، شیطنت کردند. بنده، ساعت یک 
ربع مانده به یک صبح، وقتی این ها خســته و کوفته در لابی هتل 
نشســته و نهار و شــام هم نخورده بودند، من آن وقت شــب از 
بیمارســتان آمدم. من خودم می خواســتم به منطقه بروم و وقتی 
شــنیدم تصادف شده، نرفتم.خبرنگار امتداد به کلانتری متذکر شد 
که از یک دولتمرد انتظار می رود ادب و احترام را در نحوه مواجهه 
با مردم رعایت کند و انتظار داریم او عذرخواهی کند. اما کلانتری 
گفت: با اســتاندار، رئیس بهداشــت و درمان استان، آقای کولیوند 
)اورژانس( هماهنگ کردیم که بیمارستان آماده باشد. ساعت 12 و 
نیم، بستری شدن همه بیماران که تمام شد، من به هتل رفتم که 
ســری به این ها بزنم. دیدم نه نهار خوردند، نه شام. گفتم که غذا 
بخورید، بعدا صحبت می کنیــم. این حرف های مزخرف را بعضی 
همکاران شما در می آورند. نحوه نشستن من مثلا چطور بود؟ نحوه 
نشستن همیشگی من، همینطور است. چه عذرخواهی؟ برای چه؟ 

چه اتفاقی افتاده که عذرخواهی کنیم؟
منبع: تابناک

توصیه روحانی اصولگرا به ابراهیم رئیسی/ واکنش کلانتری به بازتاب رسانه ای رفتار عجیبش؛ همیشه همین طوری 
می نشینم/ سیگنال سعید جلیلی به رئیسی: از دولت سایه استقبال کن

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  قانـون و مـاده 13  آگهـی موضـوع مـاده 3 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
1۴00603060030001۴3 مـورخ 1۴00/02/05 هیـات اول موضـوع قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی حـوزه ثبـت ملک مشـهد ناحیـه یک تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی 
خانـم محبوبـه میـری فرزنـد ابراهیم به شـماره شناسـنامه 1626 صادره از مشـهد 
در ششـدانگ یـک بـاب سـاختمان بـه مسـاحت 23۴/0۴ متـر مربـع قسـمتی از 
پـلاک 5 اصلـی بخـش۹ مشـهد واقـع در کلاهـدوز ۴۷ حـد فاصـل منفـرد ۷ و۹ 
پـلاک 12۴ اعیـان متعلـق به خـود متقاضی و عرصـه موقوفه گوهرشـاد آغا محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز 
آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. 
بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق 
مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهـد شـد. م.الـف۴۹3 تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 

1۴00/3/22.  تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۴/۷
محمد جواد غلامی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  قانـون و مـاده 13  آگهـی موضـوع مـاده 3 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
1۴00603062۷1000802 هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک 
مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای سـید اسـحق 
شـوقی خبوشـان فرزنـد سـید غلامرضـا در ششـدانگ یک بـاب خانه به مسـاحت  
108/1۹ متـر مربـع قسـمتی از پـلاک 68  اصلـی بخش ۹  واقع در  بلوار طبرسـی 
دوم- طبرسـی 50/6 پـلاک 1۴1  اعیـان متعلـق متقاضـی و عرصـه موقوفه ظهیر 
الدولـه محـرز گردیـده اسـت. لـذا به منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف 
مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول 
اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهـد شـد.ضمنا صدور سـند مانع 
از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نخواهـد شـد. م.الـف۴۹5 تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 

1۴00/03/23. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/0۴/0۷
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/3هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی)3/27(

تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   13 ومـاده  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
وضعیـت ثبتـی و اراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی نظـر یه دسـتورمواد1و3 
وقانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت اراضـی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 
مـورخ   1۴0060306005002031 هـای  شـماره  رای  برابـر  و   13۹0/0۹/20
1۴00/03/1۹ هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانون مذکـور مسـتقر در واحد ثبتی 
نیشـابور تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض آقـای غلامحسـن خیـاط فرزنـد حبیـب 
الـه نسـبت به ششـدانگ یـک باب مغـازه بـه مسـاحت118/62 مترمربـع از پلاک 
شـماره22 فرعـی از 38 اصلـی واقع در اراضی گذرشـاه پسـند بخـش 12حوزه ثبت 
ملـک نیشـابور خریـداری از مالـک رسـمی آقای حسـین مظلـوم فرزند میـرزا تقی 
محـرز گردیـده اسـت. لـذا بموجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 آئین نامه مربوطـه این آگهی 
در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق ایـن روزنامـه و محلـی کثیرالانتشـار در 
شـهرها منتشـر و در روسـتاها رای هیـات الصـاق تـا در صورتیکه اشـخاص ذینفع 
بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی و 

در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت 
محـل وقوع ملک تسـلیم و رسـید اخـذ نمایند . معتـرض باید ظرف مـدت یک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت به تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبـت محل تحویل دهد کـه در این 
صـورت اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی 
کـه اعتـراض درمهلـت قانونی واصل نگـردد یا معتـرض گواهی تقدیم دادخوسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبت مبـادرت به صدور سـند مالکیت 
مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعه متضـرر به دادگاه نیسـت . تاریخ 

انتشـار نوبـت اول:1۴00/03/23 - تاریـخ انتشـار نوبـت دوم:1۴00/0۴/0۷ 
علی امینی- رئیس ثبت اسناد و املاک نیشابور   

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای شـماره  
1۴00603062۷10011۴2 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه 
ثبـت ملـک مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـی آقای 
حمیـد پوراسـحق فرزنـد غلامرضـا  در ششـدانگ اعیـان یـک باب منـزل  به 
مسـاحت 138/5  متـر مربـع قسـمتی از پـلاک 520۴  فرعـی از 3  اصلـی 
بخـش ۹  واقـع در بلـوار عبدالمطلـب – بیـن عبدالمطلـب 6 و8 پـلاک 102 
اعیـان متعلـق بـه خـود متقاضـی و عرصـه موقوفـه سـادات رضـوی محـرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصله 
15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را 
بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت 
مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد 
شـد. م.الـف 5۴5 تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/0۴/0۷. تاریخ انتشـار نوبت 

1۴00/0۴/22 دوم: 
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/5هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی  

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 و 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 
13۹0/0۹/20 و برابـر رای شـماره 1۴006030600500256۴ مورخ 1۴00/0۴/05 
هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی نیشـابور 
تصرفات مالکانه و بلامعارض شـهرداری نیشـابور به شناسـه ملی 1۴00323۴680 
نسـبت به ششـدانگ یـک قطعه زمین بـه مسـاحت 1056۷/۹5 مترمربـع از پلاک 
شـماره 162 فرعـی از 35 و 56 و 58 اصلـی واقـع در اراضـی گـذر صالحـی و 
مزرعـه و قنـات فیـض آبـاد و بایره کسـکک بخـش 12 حـوزه ثبت ملک نیشـابور 
خریـداری از محـل مالکیـت مشـاعی تعـدادی از مالکیـن مشـاع مزرعـه و قنـات 
فیـض آبـاد و بائر کسـکک محـرز گردیده اسـت. لذا بموجـب ماده 3 قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 ائین 
نامـه مربوطـه ایـن اگهـی در دونوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق ایـن روزنامه و 
محلـی کثیرالانتشـار در شـهرها و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محل تـا دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد 
معتـرض بایـد ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نماید و گواهـی تقدیم دادخواسـت را به اداره 
ثبـت محـل تحویـل دهـد که در ایـن صـورت اقدامات ثبـت موکول بـه ارائه حکم 
قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی ک اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگردد یا 
معتـرض گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل رذا ارائه نکنـد اداره 
ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیـت مـی نماید و صـدور سـند مالکیـت مانع از 
مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نیسـت . تاریـخ انتشـار نوبـت اول 1۴00/0۴/0۷ تاریخ 

انتشـار نوبـت دوم 1۴00/0۴/22   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور


